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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

ГонкА с миГрАнти 
рАзплАкА БурГАс 

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 2 септември

трАГЕДиЯ!

4 Двама полицаи загинаха - 
Йордан илиев и Атанас Градев  

са униформените служители,  
които си отидоха нелепо

4 сирийски бежанци са виновниците

Екип на „Черноморски фар“

25 август 2022-ра ще остане черна дата 
в историята на Бургас. Служителите от 
Първо районно управление – Бургас 
Атанас Градев, командир на отделение в 
сектор „Охранителна полиция“ от Първо 
Районно управление – Бургас, с 18 години 
стаж и Йордан Илиев, старши полицай в 
сектор „Охранителна полиция“ от Първо 

районно управление – Бургас, със седем 
години стаж, бяха зверски прегазени в па-
трулния им автомобил в опит да прегра-
дят пътя на автобус, управляван от канал-
джии, превозващ 47 нелегални мигранти 
и бягащ от два патрула на „Гранична по-
лиция“. Сирийски бежанци от центъра в 
Харманли се оказаха виновните за смър-
тта на двамата полицаи вчера рано су-
тринта, на кръговото на „Трапезица“.

Йордан Илиев

Атанас Градев

стр. 4-5

Оценката на бургаски 
депутати за политическата 

ситуация в страната

премахнатите 
дървета по 
„Шейново“  
са опасни
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стефан Янев - лидер на „Български възход“:

Важно е 
гражданското 
общество да е 
коректив
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Силвия ШАТЪРОВА

Хронологията!

При гонка в четвъртък су-
трин автобус с мигранти 
блъсна патрулка, спирка на 
градския транспорт и пави-
лиони в Бургас. След бру-
талното меле двама поли-
цаи загинаха на място. 

Инцидентът стана вчера в 
5.30 сутринта на възловото 
кръстовище „Трапезица“.

Шофьор на рейс не се 
подчинил на подаден сигнал 
със стоп палка от служители 
на реда. От Малко Търново 
до Бургас патрулка е опита-
ла да го спре на няколко пъ-
ти, но безуспешно. Започва 
преследване. Полицейският 
патрул е направил опит да 
препречи пътя на автобуса, 
който помита полицейската 
кола.

„В 04.54 ч. е направен оп-
ит да бъде спрян автобусът 
на изграден пропускателен 
пункт от „Гранична поли-
ция”. Шофьорът не се под-
чинява. Направен е втори 
опит за спиране, отново на 
пункт преди Бургас. И вече 
при третия опит става ката-
строфата с колеги от Об-
ластната дирекция на МВР. 
В момента се установява 
самоличността на мигран-
тите”, заяви Станимир Ста-
нев, зам. главен секретар 
на МВР.

„Мигрантите са се качили 
на автобуса между Малко 
Търново и Звездец. Това оз-
начава, че автобусът не е 
напускал пределите на Ре-
публика България”, каза ок-
ръжният прокурор Георги 
Чинев. 

47 са сирийските бежа-
нци, които са открити в ба-

гажното отделение. Сред 
тях няма пострадали.

Двама сирийци с хума-
нитарен статут от бежан-
ския център в Харманли 
стоят зад целия случай. И 

двамата са неправоспо-
собни шофьори, единият 
бе заловен от полицията 
веднага, другият часове 
след катастрофата бе хва-
нат в Първомай. Заговори 

се и за трети, който е във 
връзка с другите двама.

Екип от прокурори и сле-
дователи започна да работи 
по случая.Но

ви
ни

Гонка с мигранти  ТраГедия!

двама полицаи загинаха - 
Йордан илиев и атанас Градев 
са униформените служители, 
които си отидоха нелепо

Скръб и гняв в социалните мрежи 

Дона МИТЕВА

„Каналджиите обявиха вой-
на на българската държава и 
българската държава ще отго-
вори с цялата си мощ на това 
предизвикателство. Ще на-
правим всичко необходимо, 
за да не се повтаря този ин-
цидент и да приключат тези 
действия, които зачестиха”, 
обяви вътрешният министър 
Иван Демерджиев в Бургас от 
мястото на инцидента, където 
автобус с мигранти помете 
полицейска кола и загинаха 
двама полицаи, предава ре-
портер на "Черноморски 
фар".

„Очевидно има лица, които 
се занимават трайно на тери-
торията на България с тази 

дейност. След няколко дни ще 
се постарая да няма такива.

За съжаление загубихме 
две прекрасни български 
момчета. Най-искрени събо-
лезнования на близките. Ще 
направим всичко необходи-
мо, за да не се повтаря този 
инцидент и да приключат тези 
действия, които зачестиха", 
заяви емоционално и почти с 
треперещ глас той и продъл-
жи:

"Още при встъпването си в 
длъжност акцентирах върху 
този проблем. Предприели 
сме много действия за него-
вото решаване. Сега интензи-
тета ще го усилим. Ще вклю-
чим и Министерството на от-
браната”, каза още министър 
Демерджиев.

Той увери, че се извършват 
необходимите процесуално-
следствени действия на мяс-
тото на катастрофата.

„Това престъпление ще бъ-
де разкрито. Нашата задача 
е да не допускаме повече по-
добни действия. Още по пътя 
към Бургас сме предприели и 
набелязали мерки, които ка-
саят като се започне от пре-
возните средства, през хора-
та, които се занимават с тази 
дейност, до хората, които 
очевидно не могат да удър-
жат на натиска или участват 
по някакъв начин в пропуска-
нето на мигранти през грани-
цата на България. През след-
ващите дни ще има много ин-
тензивни мерки”, обяви Де-
мерджиев.

Дона МИТЕВА

Кметът на Бургас Ди-
митър Николов обяви, че 
петък в Бургас ще е ден 
на траур в памет на два-

мата загинали млади по-
лицаи.

„Тежко и трагично. За-
гинаха двама наши поли-
цаи. В моите очи те са ис-
тински герои. Изказвам 

съболезнования към тех-
ните близки, приятели, ко-
леги. В тази връзка утре в 
град Бургас ще бъде обя-
вен ден на траур”, каза 
градоначалникът.

Кметът обяви ден на траур

Министър демерджиев: 
Държавата ще отговори  

с цялата мощ на войната, 
която обявиха каналджиите

Георги РУСИНОВ

От 1 юни досега Окръжна 
прокуратура – Бургас е обра-
зувала 47 досъдебни произ-
водства за каналджийство 
за подпомагане на общо 438 
нелегални мигранти. Данни-
те обяви прокурор Мария 
Маркова преди делото за 
трафикирането на 121 афга-
нистанци, натъпкани в ре-
маркето на камион. Това със 
сигурност потвърждава и ду-
мите на вътрешния министър 
Иван Демерджиев, който за-
яви, че мигрантският натиск 
е подценен и от ден на ден 

расте все повече.
„Ежеседмично имаме по 

3-4 групи, които минават 
през територията на страна-
та и са задържани от органи-
те на „Гранична полиция“ 
или ОДМВР-Бургас. 43-ма са 
обвиняемите лица. Следва 
да се има предвид, че не на 
всяко лице биват предявява-
ни мерки за задържане под 
стража. Това е от значение 
по събраните доказателства 
в делото. 90% от делата са с 
осъдителни присъди, с влез-
ли в сила такива, което по-
казва активността на рабо-
тата на всички институции, 

които са ангажирани с този 
вид престъпления“, посочи 
държавният обвинител.

Прокурор Маркова опре-
дели каналджийството като 
една добре обиграна схема. 

„Трафикираните лица би-
ват взимани от превозни 
средства на определени мес-
та. Те са предупредени пред-
варително какъв ще е видът 
на превозното средство. 
Често пресичат границата 
индивидуално, но имат сбор-
ни пунктове, където се съби-
рат и от там биват извозвани 
към границата със Сърбия“, 
обясни тя.

47 досъдебни производства  
за каналджийство води 
Окръжна прокуратура

От 1 юни 
дОсега: 

Екип от прокурори и следователи работи по случая

Автобусът-убиец е нает от двама сирийци с хуманитарен статут от хасковска 
фирма
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Вестникът е член е на Бъл гар
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наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.
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перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

Таксата на то

26 аВГУст - 1 сеПтемВри 2022 3Н о в и Н иЧф

разплака Бургас 

Георги рУсиноВ

25 август 2022-ра 
ще остане черна да-
та в историята на 
Бургас. Служители-
те от Първо район-
но управление – 
Бургас Атанас Гра-
дев, командир на 
отделение в сектор 
„Охранителна поли-
ция“ от Първо ра-
йонно управление – 
Бургас, с 18 години 
стаж и Йордан Или-
ев, старши полицай 
в сектор „Охрани-
телна полиция“ от 
Първо районно уп-
равление – Бургас, 
със седем години 
стаж бяха зверски 
прегазени в патрул-
ния им автомобил в опит да 
преградят пътя на автобус, 
управляван от каналджии, 
превозващ 47 нелегални миг-
ранти и бягащ от два патрула 
на „Гранична полиция“. Си-
рийски бежанци от центъра в 
Харманли се оказаха винов-
ните за смъртта на двамата 
полицаи вчера рано сутрин-
та, на кръговото на „Трапези-
ца“.

Трагедията е изключително 
голяма, тъй като двамата уни-
формени си отидоха от този 
свят без време, а гневът го-
лям, тъй като първоначалните 
данни сочат умишлен опит па-
трулката да бъде прегазена. 
Директорът на ОДМВР-Бур-
гас старши комисар Калоян 
Калоянов едва намери думи 
да обясни пред медии какво 
точно се е случило с движе-
щия се по пътя Малко Търно-
во – Бургас автобус.

„Автобусът не е изпълнил 
полицейско разпореждане за 
спиране. Сигналът е преда-
ден на най-близкия патрул от 
Областна дирекция. Това са 
служители с автомобил от 
Първо районно управление – 
Бургас. Те са подходили към 
кръговото на „Трапезица“. 
Автобусът, идващ от посока 
Созопол, удря нашия автомо-
бил и впоследствие на това 
за съжаление са загинали 
двамата служители“, обясни с 
буца в гърлото старши коми-
сар Калоянов.

Единият от каналджиите е 
бил задържан веднага – си-
рийски гражданин от бежан-
ския център в Харманли. Вто-
рият избягал от местопрес-
тъплението, но часове по-къс-
но, благодарение на отлична-
та работа на органите на ре-
да, е задържан в Първомай. 

По случая е образувано до-
съдебно производство, за ко-
ето административният ръко-
водител на Окръжна Проку-
ратура – Бургас прокурор Ге-
орги Чинев даде повече под-
робности.

„Създадени са два екипа 
по разследването. Единият е 
екип от разследващи органи, 

а именно следователи, на ко-
ито с нарочно постановление 
е възложено извършването 
на разследването. Създаден 
е и екип от наблюдаващи про-
курори, които бяха на место-
произшествието. Ангажиран 
е целият ресурс на Окръжна 
прокуратура – Бургас, вклю-
чително при огледа е привле-
чен един от най-авторитетни-
те автотехнически експерти 
на България, а именно проф. 
Станимир Карапетров. Ще 
бъдат назначени необходими-
те експертизи, включително и 
първоначалната автотехниче-
ска такава. Целим максимал-
на ефективност и пълнота на 
разследването“, заяви той.

Прокурор Чинев бе катего-
ричен, в подкрепа на думите 
на министър Иван Демерджи-
ев, че на България е обявена 
война от каналджиите и че 
държавата ще се противопос-
тави с пълна сила. 

„Ние активно още повече 
трябва да взаимодействаме и 
да обединим усилията си, 
включително и с обществена-
та подкрепа, за крути, реши-
телни и сериозни мерки, с ко-
ито да се противопоставим 
на престъпленията, свързани 
с мигрантската вълна. Както 
обяви вече г-н министърът, 
обявена е война на републи-
ката и ние като правоохрани-
телни органи решително ще 
се противопоставим“, посочи 
още той.

Министър Демерджиев 
пристигна възможно най-бър-
зо в Бургас. След като посети 
мястото на инцидента, той 
дойде и в областната дирек-
ция, където се срещна със се-
мействата на загиналите и из-
каза своите съболезнования. 
Министърът бе категоричен, 
че вина в техните действия не 
може да се търси и че герой-
ски са изпълнили дълга си. 

„Имам обаче големи пре-
тенции към органите на „Гра-
нична полиция“. Автобусът е 
пропътувал 25 километра до 
първия пост след като е отка-
зал да спре на стоп палката. 
След него е тръгнал патрул на 
„Гранична полиция“, преми-

нал е втори пост, където се 
присъединява още един па-
трул, тъй като първият не е 
могъл да го спре. В този авто-
бус са пътували 47 души, сред 
които жени и деца. Гранични-
те полицаи са имали ограни-
чени възможности за дейст-
вие. Разбирате, че можеше 
да събираме 47 трупа, ако те 
интензивно са опитвали да 
спрат автобуса. В този случай 
те са опитвали да насочат ав-
тобуса към дестинация, къде-
то той да забави скоростта 
си. За най-голямо съжаление 
обаче преди това да се случи, 
настъпва инцидентът, когато 
двамата полицейски служите-
ли са опитали да спрат авто-
буса на кръговото кръстови-
ще. Той е влязъл с много голя-
ма скорост и последващите 
действия на шофьора аз ин-
терпретирам като умишлени – 
прегазил е полицейския авто-
мобил в опит да избегне спи-
ране. Подобно нещо аз няма 
да допусна да се повтори. Ни-
кой полицай не бива да жи-
вее с мисълта, че ще бъде 
прегазен в полицейски авто-
мобил“, коментира в брифинг 
пред медии служебният въ-
трешен министър. 

Автобусът е собственост на 
хасковска фирма, която го е 
закупила от кърджалийска, 
бил бракуван и нямало никак-
ви основания да се движи по 
пътищата на страната, посочи 
още Демерджиев. 

„Изяснили сме как е придо-
бит, задържан е собствени-
кът, който го е предал на ка-
налджиите“, добави той. 

Министърът отговори, че 
данни за стрелба по автобуса 
няма. Патрулите на „Гранична 
полиция“ били зад возилото, 
а и нямало как да използват 
стоп патрони в автобус, пъ-
лен с 47 души, сред които же-
ни и деца. 

„В такива ситуации ние сме 
дали инструкции как да се 
действа. За съжаление обаче 
явно в стремежа си да не бъ-
дат засегнати пътниците в ав-
тобуса, живота си са рискува-
ли полицаите, и то с трагичен 
край“, заяви той.

Сирийски бежанци  
са виновни за бруталното меле
Единият бе задържан на място, а другият - 

 часове по-късно в Първомай

Йордан Илиев Атанас Градев

Георги рУсиноВ

След тежкия инцидент, в 
който двамата полицаи 
Атанас Градев и Йордан 
Илиев загинаха при кръго-
вото на „Трапезица“, къде-
то патрулният им автомо-
бил бе прегазен от авто-
бус, превозващ нелегални 
мигранти, служебният ми-
нистър на вътрешните ра-
боти Иван Демерджиев 
заяви, че ще се проверява 
има ли замесени служите-
ли на „Гранична полиция“ 
в каналджийски схеми. 
Той поиска и оставката на 
заместник-директора на 
институцията – Деян Мол-
лов. 

„Основна причина за то-
зи инцидент е не докрай 
изпълненията на функции-
те на „Гранична полиция“, 
защото не органите на по-
лицията в Бургас е трябва-
ло да пресрещат автобус с 
47 мигранти, а тези лица е 
трябвало да бъдат възпре-
ни да преминат държавна-
та граница. Още когато 
встъпих в длъжност дирек-
торът на „Гранична поли-
ция“ беше преместен като 
заместник-директор с цел 
да се занимава с възпира-
нето на мигрантския на-
тиск, който ние идентифи-
цирахме като много сери-
озен проблем. Тъй като 
имаше нужните компетен-
ции и опит, аз очаквах да 
се справи със задачата. 
Сега очаквам до края на 
деня той да подаде остав-
ката си. Горещо се надя-
вам сам да го направи“, 
заяви в Бургас министъ-
рът.

Демерджиев посочи 
още, че е разпоредил на 
директора на „Гранична 
полиция“ в най-кратък 
срок да предложи неза-
бавни мерки по възпиране 
на мигрантския натиск. 

„Ние заедно с министъ-
ра на отбраната също сме 
набелязали такива мерки. 
Част от тях бяха уточнени 

още миналата седмица и 
аз съжалявам, че събития-
та ни изпревариха. Те ка-
саят възвръщане функцио-
налността на техническите 
средства по границата. Го-
ляма част от тях не работе-
ха. Предприели сме необ-
ходими действия. Осигури-
ли сме 12 дрона от полици-
ята, както и един на воен-
ните, за да може да се 
обезпечи целия регион. 
Военният министър ме уве-
ри, че в следващите дни 
ще се присъединят и воен-
нослужещи към граница-
та“, каза Демерджиев.

Започват проверки и в 
бежанските центрове, как-
то и в населени места, къ-
дето има сведения за чуж-
денци, занимаващи се с 
каналджийство на терито-
рията на страната. 

„Уверявам ви, че много 
бързо и прецизно ще бъ-
дат извършени проверки, 
а мерките ще са сериозни 
и интензивни. Тези лица 
или ще бъдат изправени 
пред закона, или върнати 
по родните им държави, 
защото се оказа, че голя-
ма част от каналджиите са 
чужди граждани, пребива-
ващи в България. Ние ня-
ма да позволим те да сто-
ят тук и да извършват така-
ва дейност. Амбицирани 
сме в рамките на следва-
щата седмица да приклю-
чим дейността им. В мо-
мента ще се борим със 
средствата, които имаме, 
но ще оптимизираме дей-
ността си“, заяви той.

Демерджиев каза още, 
че от две седмици има дан-
ни, че служители на МВР 
са замесени в каналджий-
ските схеми. 

„Работи се изключител-
но интензивно в тази по-
сока и ако такива служи-
тели бъдат намерени, ще 
бъдат изправени макси-
мално бързо пред закона. 
Абсолютно безкомпромис-
ни ще сме в това отноше-
ние. Аз лично не мога да 

си обясня с такова наси-
щане на личен състав по 
границата, допускането на 
такива големи групи. Миг-
рантите са влезли в недо-
бре обезопасен регион – 
пресечена местност, има и 
поражения от корозия по 
оградата. Това е в района 
на Малко Търново. От там 
е и основният поток от не-
легални мигранти, влиза-
щи в страната. Поели сме 
ангажимент да обезпечим 
с допълнителна техника. 
Охраната на границата е 
доста сложна дейност. Ми-
грантите трябва да се за-
сичат още на границата и 
на място да се предприе-
мат действия, за да не сти-
гат до вътрешността на 
страната. Факт е, че има и 
превозни средства, които 
извозват мигранти, про-
никнали по-рано на тери-
торията на страната, но не 
са намерили възможност 
да напуснат. Факт е обаче, 
че проникват и в момента 
през границата и мен това 
ме тревожи най-много. За-
това всичките ни усилия 
ще са насочени натам“, 
коментира вътрешният ми-
нистър.

Според него оградата не 
е най-доброто съоръжение, 
но само с това разполага 
страната ни в момента. 

„Нашата работа е макси-
мално да го обезопасим. 
Освен корозията, на мес-
та оградата е подкопана и 
мрежите са изрязани. На 
места се полагат и стълби, 
които деформират мрежа-
та при преминаване. В 
следващата седмица ще 
имаме резултати, а край-
ните ще са в края на ман-
дата ни, когато ще можем 
да поставим тези съоръ-
жения, за които говорим, 
да идентифицираме най-
добрите, да видим с какъв 
бюджет разполагаме за 
това и да похарчим въз-
можно най-правилно сред-
ствата“, категоричен бе 
той.

Започват проверки в „Гранична 
полиция“ за каналджийски схеми
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Областният съвет на БСП 
реши как ще подреди име-
ната в кандидатдепутатска-
та листа след водача инж. 
Петър Кънев.

Най-инфарктно бе второ-
то място и битката за него 
– голяма, между педаго-

га Стефан Баев и Йордан 
Георгиев, който в момента 
е в Борда на Югоизточното 
горско предприятие.

С 23 на 12 активът реши 
второто място да е за 
Стефан Баев. Третото е за 
Тодор Байчев от Карнобат 
и бивш депутат, четвъртото 
заема екс областният упра-

вител Стойко Танков, кой-
то заяви, че е решил да се 
впусне в битката. 

Имаме млади хора, ще се 
борим за две места в новия 
парламент, каза той. 

Петото е за Анелия 
Вичева, шестото за Андрей 
Маринов от Созопол, сед-
мото е за Атанас Маринов 

от Айтос, 8-то е гражданска 
квота, на девета позиция е 
Ибрахим Мустафа от Руен, 
на 10 позиция е Димитър 
Желев от Поморие.

„Нямаме изненадващи 
имена в листата. Реших 
да се включа в нея, за да 
помогна, смятам, че като 
областен управител съм 
свършил достатъчно рабо-

та и очаквам да се отрази 
това добре сега на листа-
та. Има много млади хора 
в нея, трябват ни още се-
дем човека за пълния със-
тав“, каза областният ли-
дер Стойко Танков.

БСП ще говори пред из-
бирателите какво е свър-
шила партията, докато е 
била в управлението.

Тепърва Щабът ще на-
прави програмата. „На 3 
септември ще е открива-
нето, тогава ще говорим 
за кампания“, бе лакони-
чен водачът инж. Петър 
Кънев.

В понеделник на 29 ав-
густ е последният срок за 
регистрация на листите за 
участие във вота.

БСП подреди листата си
Кой е на второто инфарктно място и защо Стойко Танков влиза в нея

Дона митева

Това, че сме в тежка политическа криза, 
не е само моя оценка, а на всички полито-
лози. Така определя предизборната ситуа-
ция депутатът от БСП в 47 Народно събра-
ние и водач на листата за 48-то във Втори 
многомандатен избирателен район – Бургас 
инж. Петър Кънев. 

На въпроса има ли шансове да се ситуи-
ра през есента правителство, което да из-
кара пълен мандат, опитният политик ко-
ментира: „Има една стара българска по-
словица „Ха, дано, ама надали“. Виждате, 
че миналата година пролетта бяхме, вклю-
чително и аз, уверени, че при всички слу-
чаи българската политическа класа е узря-
ла и българският политически елит също е 
готов да състави на 100% кабинет. Видяхте 
тогава, че партията ИТН въртя наляво, на-
дясно и в крайна сметка отидохме на трети 
избори. След третите избори бяхме отно-
во 100% убедени, че няма накъде и ще има 
правителство. Направиха един кабинет. За 
съжаление деструктивното поведение на 
ИТН, а и на други политически сили, дове-
доха до това, че немислимото се случи: в 
рамките на година и половина ще отиваме 
на четвърти избори.

Доколко всичко това ни дърпа назад – 
всички българи го виждат. Освен това ця-

лата тази криза съвпадна с 
още много и сериозни кри-
зи, като най-голямата от тях 
е геополитическата. Така че 
към този етап можем само да 
се надяваме здравите, раз-
умните сили да вземат връх. 
Всичко е толкова турбулент-
но. Някой да прави изво-
ди предварително кой какво 
може да направи, какво пра-
вителство ще бъде съставено 
ми се струва доста сложно, 
но според мен кризата ще 
продължи“.

Депутатът е разочарован 
от последния парламент: 
„Това, което се случваше в 
последното Народно събра-
ние, до голяма степен обез-
смисли словосъчетанието по-
литически елит“.

По преценка на инж. Кънев 
БСП е стояла изключително 
стабилно в последните пар-
ламент и правителство. А 
също така и в управленската 
коалиция. „На фона на опита, 
който имаха другите две по-

литически сили ПП и ИТН, БСП стоеше ста-
билно и консенсусно. Виждахте изключи-
телната ни реакция на това, че периодично 
бяхме заобикаляни при вземането на реди-
ца решения от ПП и ги научавахме от меди-
ите. Например при скъсване на отношения-
та с „Газпром“, изгонването на руските ди-
пломати. Самото изгонване на 70-те руски 
дипломати всъщност струваше главата на 
Кирил Петков и голямата криза“.

Що се касае до това дали нещо е постиг-
нал, Кънев е категоричен, че наложеното в 
последния момент, буквално в преходни и 
заключителни разпоредби при актуализа-
цията на бюджета подпомагане на бизнеса. 
Успели са да прокарат лимита от 250 лева 
на мегават час електроенергия за българ-
ския бизнес, където всичко над тази цена 
се поема от държавата. „Това беше добро 
решение, което направихме в зала. Ако 
трябваше да чакаме министъра на енерге-
тиката или премиера да го предлагат – ни-
кога нямаше да се реализира. А все пак 
някой трябва да произвежда и това е род-
ният бизнес“.

Въпреки песимистичните прогнози за съ-
ставяне на следващи дълготрайни прави-
телство и парламент, инж. Кънев е опти-
мист, че от Бургас ще могат да вкарат два-
ма, а защо не и трима депутати от БСП.

Всичко е толкова турбулентно, 
кризата ще продължи

георги русиНОв

Нужно е възстановяване на меж-
дупартийния конструктивен диалог. 
Това заяви за „Черноморски фар“ 
депутатът в няколко народни събра-
ния от ДПС Севим Али. Айтозлията 
акцентира върху необходимостта 
от премахване на червените ли-
нии между различните партии, и 
то още по време на предизборна-
та кампания.

„Това антиговорене и да не се 
провежда позитивна кампания не 
е добре. Всяка една партия трябва 
да си излезе със своите приорите-
ти. Това трябва да е на преден план, 
а не да се минира пътят на коали-
циите“, посочи той.

От многото кризи, в които в мо-
мента се намира България, стра-
ната ни е и в политическа такава. 
Според Али последните управлява-
щи са допринесли за това.

„За мен в момента най-голямата 
криза е галопиращата инфлация. В 
момента в страните членки на ЕС 
средната инфлация е около 8%, а в България 
е между 25% и 30%. Това е хармонизиран ин-
декс между продукти от първа необходимост и 
примерно, енергоносителите. Иначе за храни-
телните продукти се говори, че е близо 40%. За 
бизнеса пък най-големият бич е несигурността. 
Затова пак казвам, за да преодолеем всички 
кризи, първото условие е възстановяване на ди-
алога и държавността. Диалогът между партии-
те и този между институциите. От всички отка-
зи за разговори страда българският народ. Аз 
обаче очаквам, че и в тази кампания ще има 
негативно говорене, защото това са хора, ко-
ито нямат какво да предложат на български-
те граждани като визия, програма и управле-
ние, затова използват анти ДПС реториката“, 
коментира той.

Севим Али смята още, че не може да се 
води политика само на базата на отрицани-
ето и трябва, когато има нещо добре напра-
вено, да се надгражда, а не да се срива и да 
се започва от началото. Той даде примери за 
това какво е свършила опозицията в предход-
ния парламент.

„За пръв път в историята на България, акту-
ализацията на бюджета, която беше извършена 
декември, беше по предложение на опозиция-
та. Бюджетът беше приет февруари по предло-
жение на опозицията. Той беше актуализиран 
отново юни месец пак по предложение на опо-
зицията. Пенсиите се актуализираха пак бла-
годарение на опозицията с 10%. Нашето пред-
ложение на ДПС беше за 14%, защото тогава – 
около май и юни, беше 14% инфлацията. Това 
го направи опозицията. 300 млн. лева по пред-
ложение на ДПС за най-уязвимите земеделски 
групи. 100 млн. лева за общините, тъй като за-
ради поскъпването на строителните материа-
ли, фирми, спечелили обществени поръчки, се 
отказаха да ги изпълняват, защото първоначал-

но уговорените средства не са актуални спрямо 
цените на материалите. Тези 100 млн. лева бяха 
за това – да се актуализират обществените по-
ръчки. Отделно се отделиха пари за училища-
та и университетите. Добре, че благодарение 
на опозицията направихме така, че да има та-
ван за електроенергията до 250 лв. на мегават. 
Понякога в денонощието се стига до над 1200 
лв. на мегават. Разликата я плаща държавата. 
Ако имахме още малко време, това щяхме да 
го предложим и за газа. Всичко това беше на-
правено благодарение на опозицията“, обяс-
ни айтозлията.

Най-важното пък, което трябва веднага 48-
ият парламент да направи, е да се действа по 
22-та проекта, свързани с плана за възстановя-
ване и устойчивост, смята Севим Али.

„Предишните управляващи говореха за тях 
през последните 6-7 месеца, но не видяхме нито 
един законопроект в 47-ия парламент. Това е 
най-големият им грях, както и на техните коа-
лиционни партньори. България е единствената 
страна членка на ЕС, където все още няма ут-
върден план за възстановяване и устойчивост. 
Затова ние чакаме 13 милиарда лева по него. 
Този план го очакват бизнесът, хората, пен-
сионерите, общините. Тези средства са необ-
ходими за икономиката на България. Ние сме 
единствената страна членка, където все още 
нямаме 1 лев, който да е влязъл по този план. 
А примерно Гърция и Румъния изхарчиха част 
от тези пари. По времето на тези кризи хората 
очакват тези пари. Надявам се инстинктът за 
самосъхранение да надделее. Трябва да се сед-
не на масата и да се поставят приоритетите на 
общините и България като цяло, защото ситуа-
цията е извънредна“, категоричен е Али.

Той не изключи, че хората са се уморили от 
избори след избори, но според него изборите 
на 2 октомври са изключително важни, които ще 
покажат посоката на развитие на България.

Инж. Петър Кънев, БСП:

можем само да се надяваме здравите,  
разумни сили да вземат връх

Севим Али, ДПС: Нужен е 
междупартиен конструктивен диалог 
Най-големият проблем е галопиращата инфлация



георги русиНОв

Жечо Станков от ГЕРБ 
бе един от много активни-
те народни представите-
ли в последните два пар-
ламента. Те, за съжаление 
по негови думи, не просъ-
ществуваха дълго и не бяха 
ползотворни. 

„Ако трябва да изкараме 
нещо на преден план то е, 
че успяхме да обединим 
народните представители 
в крайна сметка да рабо-
тят за хората. Едното беше 
мораториумът върху цени-
те на тока, които скочиха 
бомбастично. Другото, ко-
ето направихме в края на 
парламента, беше с новия 
държавен бюджет да оси-
гурим всичко над 250 лева 
като сметка за ток, държа-
вата да го поема“, комен-
тира пред „Черноморски 
фар“ бившият замест-
ник-министър на енерге-
тиката.

Като цяло обаче според 
него управляващите са се 
упражнявали с доста за-
конопроекти, което не е 
добре.

„Първо, парите за въз-
становяване, които трябва 
да стигнат до хората, об-
щините и бизнеса, се ба-
вят, а могат още утре да 
почнат да вървят. Нещо, 
което се пропусна да се 
направи, виждайки в перс-

пектива, че скачат цените 
на тока и парното, е мак-
симално бързо да се про-
дължи програмата за са-
ниране. С нея вече едно 
е ясно и това го казвам 
като човек, който събира-
ше данните от санирани-
те блокове и то е рязко-
то спадане в сметките за 
ток. Това трябваше макси-
мално бързо да се свърши 
и да се направи в макси-
мално добра посока. Аз 
неведнъж, а и мои коле-
ги сме поставяли въпро-
са пред управляващите. 

Хората си очакват програ-
мата, особено в Бургаска 
област, която е лидер по 
брой санирани сгради“, 
посочи той.

Станков даде и друг при-
мер, в който управляващи-
те са можели да реагират 
по-адекватно и това е със 
соларните панели на про-
изводствените сгради.

„Голяма част от бизнеса 
започна да поставя солар-
ни панели по покривите на 
сградите си, за да произ-
веждат електричество за 
себе си. Още като замест-

ник-министър бях подгот-
вил план за възстановя-
ване и устойчивост, в кой-
то се включваше и това, 
но и там нищо не се на-
прави след това. Не само 
че нищо не се направи, 
ами се и преформулира с 
част от парите да се купу-
ват батерии, които няма-
ше да се дадат на бизнеса, 
а щяха да изтекат в други 
посоки. И това беше лич-
на инициатива на управля-
ващите, и то в лицето на 
Асен Василев. Цената на 
стоките и услугите скачат, 
защото скачат разходите 
на фирмите. Единственият 
начин да не скачат разхо-
дите е фирмите да имат 
възможност да си произ-
веждат ток“, каза ексде-
путатът.

Според него лошо е било 
и изключването на еднофа-
милните къщи в програма-
та за саниране.

„Оставиха поне друга 
моя идея, която беше да 
има възможност за поста-
вяне на батерии по покри-
вите за производство и на 
топла вода, освен на ток. 
Това бяха изконните неща 
за мен, които Народното 
събрание трябваше да 
свърши, но за съжаление 
нямаше воля в управлява-
щото мнозинство“, добави 
Станков.

Затова той е сигурен, че 

ако хората гласуват дове-
рие на партията на Бойко 
Борисов, тези важни про-
блеми могат да бъдат ре-
шени.

„Аз съм много загрижен 
за това, което се случва в 
Бургаския регион и от раз-
говори с хора съм убеден, 
че ще сме много уязвими 
и от цената на газа. Част 
от компаниите произвеж-
дат производствата си с 
природен газ. Те са обез-
покоени, защото имат сто-
тици работници, които мо-
гат да останат без рабо-
та, ако нямат възможност 
за производство. Това е 
много обезпокоително. 
Всичко това се отразява и 
на покупателната способ-
ност на хората“, сподели 
Станков.

Тези дни пък стана ясно, 
че той ще е водачът на лис-
тата на ГЕРБ за Бургаска 
област за предстоящите 
парламентарни избори, 
които ще се проведат на 2 
октомври.

„За мен номинацията е 
оценка на работата ми. 
Готов съм да продължа да 
помагам на Бургаски реги-
он и хората, защото колко-
то и клиширано да звучи, 
те са нашият работодател 
и трябва да можем да ги 
погледнем в очите спокой-
но, когато се срещаме по 
улиците“, заяви той.

Дали ще ходим още на 
избори и има ли изход от 
тежката политическа кри-
за, обхванала страната? 
Според бившия зам.-ми-
нистър най-лошото нещо, 
което се получило, е раз-
делението. 

„Разделението между 
политиците на висшите 
етажи ни вкара в този ци-
къл от избори. Мисля, че 
хората изпълняват своето 
най-важно задължение – 
да гласуват. От там ната-
тък нещата са в ръцете на 
политиците да се обединят 
и да поведат нещата в пра-
вилната посока, защото 
сега ситуацията е сериоз-
на. Инфлацията в Европа е 
8%, в България е 17.3%. На 
хранителните стоки инфла-
цията е 25% и сме на чет-
върто място в Европа след 
Турция, Молдова и Литва. 
В Украйна, където има вой-
на, инфлацията е по-ниска. 
Знаем как трябва да се 
спре всичко това – с овла-
дяване на цените на тока и 
газа, ясни компенсации, а 
не на всеки на калпак да 
се раздават средства. Не 
може един бизнесмен, с 
покупателна възможност, 
да спестява при зарежда-
не на бензин повече, от-
колкото дядото, който 2-3 
пъти в годината изкарва 
ладичката от гаража“, за-
върши Станков.
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БСП подреди листата си

Дона митева

Философът преподавател 
Христо Симеонов се въз-
държа да дава оценка на 
работата на миналия парла-
мент, част от който бе, с мо-
тива, че това е първо негово 
участие в законодателния 
орган на държавата. Оставя 
анализите и сравненията да 
направят историците и да-
дат обективна оценка.

„Това, което аз мога да 
споделя на този етап, е 
само мое наблюдение и 
усещане за законодател-
ния процес: Първо, да бъ-
деш законодател е сериоз-
на отговорност. Едно малко 
недоглеждане на формули-
ровка в закон може да до-
веде до сериозни затруд-
нения в провеждането на 
ефективно управление на 
държавата.

Второ, основната рабо-
та по изработването на за-
коните се извършва в пар-
ламентарните комисии по 
отделни направления. Аз 
бях член на две от тях – 
Комисията по образова-
ние и наука и Комисията 
по отбрана. Смея да твър-
дя, че постигнахме висока 
ефективност. Имаше раз-
лични гледни точки по от-
делни казуси, но и в две-
те комисии имаше нагласа 
за намиране на съгласува-
ни решения.

И трето, за незапознати-
те трябва да е ясно, че има 
много процедурни хватки, 
които могат да бъдат из-
ползвани, за да се отлага 
и/или възпрепятства взе-
мане на решение – руше-
не на кворум, използване 
на цялото време за дебат 
на парламентарната група 
по казус, по който вече са 

изказани съществените ар-
гументи, безкрайно взема-
не на думата по процедур-
ни въпроси  и много други. 
В този парламент наблю-
давахме използването на 
всички подобни техники. И 
тъй като бяхме млади и не-
опитни, се учехме на всич-
ко това от така наречената 
„конструктивна опозиция“, 
казва Симеонов.

По отношение на това 
дали е разочарован, отго-
ворът  му е двупосочен: „И 
да, и не“.

Разочарован съм от това, 
че участвахме в много кра-
тък по време парламент и 
лично аз не можах да осъ-
ществя всичките си идеи и 
проекти.

Останалото, което е свър-
зано с разпада на коали-
цията, с вота на недове-
рие за Никола Минчев - 
председател на НС от ПГ 
“Продължаваме промяна-
та“, с вота на недоверие на 
правителството и т.н., е за 
мен един неизбежен поли-
тически процес. Когато си 
тръгнал да променяш орга-
низацията и правилата на 
дейност в едно общество и 
една държава, няма как да 
не срещнеш подобна съ-
протива.

Не съм разочарован от 
своите лидери и колеги от 
ПП, които въпреки сериоз-
ните кризи, в които се оказа 
страната, въпреки натиска 
от свои коалиционни парт-
ньори и от опозиция, оста-
наха верни на принципите 
ни – „нулева толерантност 
към корупцията“, повече 
пари в бюджета, отделени 
за социални политики, съз-
даване на условия за биз-
неса да продължава своя-
та дейност независимо от 

глобалната енергийна и ге-
ополитическа криза“.

За свой личен успех в 
рамките на парламентарна-
та работа бургаският депу-
тат от „Продължаваме про-
мяната“ счита това, че са 
приети поправки в Закона 
за предучилищното и учи-
лищното образование, с ко-
ито няма да се допуска на-
чалници на регионалните 
управления на образовани-
ето, директори на училища 
и детски градини да използ-
ват служебното си положе-
ние за оказване на поли-
тическо или партийно въз-
действие върху институци-
ите и участниците в обра-
зователния процес. Част от 
текстовете в закона са лич-
но негова редакция.

„По моя инициатива и с 
използване на средства-
та ми от 2/3 бе проведено 
пилотно проучване в учи-
лищата в област Бургас за 

директори, зам.-директо-
ри, педагогически специ-
алисти. Беше дадена въз-
можност на участниците в 
образователния процес да 
се включат пряко в упра-
влението на образование-
то. Докладът с резултатите 
беше представен на засе-
дание на Парламентарната 
комисия по образование и 
наука в присъствието на ми-
нистър, зам.-министър, екс-
перти от МОН, НПО-та, ме-
дии. Докладваните резул-
тати предизвикаха серио-
зен интерес и служат за бъ-
дещи законодателни ини-
циативи.  

Стартирах   проект по раз-
работване на нови типове 
учебни планове в профе-
сионалните училища, свър-
зани с нуждите на арми-
ята. Представих проекта 
пред МОН, Министерството 
на отбраната, пред  ръко-
водствата на Висшето во-

енновъздушно училище, 
Военна академия, Висшето 
военноморско училище 
и пред Центъра на НАТО 
за управление на кризи и 
реагиране при бедствия 
“Excellence”. 

Готов съм с разработени 
типове учебни планове за 
професионално направле-
ние: „Сигурност“; специал-
ност: „Търсене, спасяване 
и извършване на аварийно-
възстановителни работи; 
професия: „Спасител при 
бедствия, аварии и ката-
строфи“ и „Транспортиране 
на пострадали и болни 
хора, оказване на първа 
медицинска помощ и аси-
стиране в спешни отделе-
ния“, изброи Симеонов и  
допълни още: „Разработих 
проект на закон за измене-
ние и допълнение на ЗПУО, 
даващ възможност на зре-
лостниците да се явяват на 
3 и 4 ДЗИ по желание по 
предмети, по които имат 
желание да защитят по-ви-
сока от общообразовател-
ната степен на владеене на 
знанията. Това ще им даде 
възможност да продължат 
своето образование в про-
фесионални направления 
в български и чуждестран-
ни университети, където се 
изисква по-високо равнище 
на владеене на определени 
предмети. Проектът преми-
на през сериозно обсъж-
дане от МОН, социалните 
партньори – работодател-
ски организации и профсъ-
юзи, директори на училища, 
омбудсман“.

За жалост  този законо-
проект не успя да влезе в 
комисия и пленарна зала 
заради гласувания вот на 
недоверие на правител-
ството и впоследствие раз-

пускането на Народното съ-
брание.

За предстоящата пре-
дизборна кампания и ре-
зултатите от нея  Христо 
Симеонов е  оптимист: „В 
„Продължаваме промяна-
та“ работим активно, за да 
убедим разочарованите от 
избирателния процес в по-
следните години гласопо-
даватели колко важно за 
бъдещето на държавата ни 
е тяхното участие в пред-
стоящите избори. За вре-
мето на управление в със-
тояние на безпрецедентни 
кризи постигнахме успехи, 
които не успяхме да раз-
кажем на хората. Време е 
в предизборната кампания 
да успеем по убедителен 
начин да представим бъде-
щите политики и принципи. 
Вече имаме знанията и оп-
ита, за да бъдем максимал-
но полезни в законодател-
ния процес и в управлени-
ето на държавата.

Ще се борим за постигане 
на 121 депутати в бъдещото 
48 НС“. Той се надява резул-
татът от Бургаски избирате-
лен район за ПП да е доста-
тъчно добър. „Колкото пове-
че народни представители, 
толкова по-голям шанс за 
стабилно управление и за-
конодателен процес.

В 47-то НС бяхме чети-
рима на брой  депутати. 
Искрено се надявам след 
изборите да се поздравим 
с достатъчно висок брой 
народни представители 
от област Бургас“, казва 
Симеонов.

 По негови думи избори 
трябва да има докато не 
се сформира коалиционно 
мнозинство, с ясна програ-
ма за управление на стра-
ната. 

Вече имаме знанията и опита, за да бъдем максимално полезни 
в законодателния процес и в управлението на държавата

Христо Симеонов, „Продължаваме промяната“:



Георги РУСИНОВ

Две общини в Бургаска 
област ще ремонтират свои 
пътища. Това са Карнобат и 
Средец, показа репортерска 
проверка на „Черноморски 
фар“. Администрациите на 
кметовете Георги Димитров 
и Иван Жабов са обявили 
обществени поръчки за ре-
монтите.

В Карнобат са заделили 
740 000 лева, без ДДС, за об-
ществена поръчка, имаща за 
цел да се изготви инвестици-
онен проект във фаза „тех-
нически проект“, да се из-
пълни предвиденото в него 
строителство и да се упраж-
ни авторски надзор при из-
вършването на основен ре-
монт на общински път BGS 
1060 /III-5391/ село Аспарухо-
во – село Сърнево – село 
Черково – село Екзарх Анти-
мово – село Смолник - учас-
тък село Екзарх Антимово – 
село Черково – село Сърне-
во. 

„С възлагане на посочени-
те дейности се цели осигуря-
ване на условия за безопас-
ност на движението и ком-
форт на пътуващите чрез по-
добряване на транспортно-
експлоатационните качест-
ва и носимоспособността на 
настилката. Повредите по 
нея са възникнали от въз-
действието на превозните 

средства и природните фак-
тори. По повърхността на 
настилката са установени 
кръпки, дупки, пукнатини. На 
места е компрометирана 
конструкцията на пътя. По-
върхността на настилката е 
деформирана и силно еро-
зирала. Част от банкетите са 
изровени и обрасли с расти-
телност. Канавките са за-
пълнени с наноси и обрасли 
с растителност. Липсват път-
ни знаци и хоризонтална 
маркировка“, пише в доку-
ментацията.

Община Средец е обявила 
обществена поръчка в две 
обособени позиции за ре-
монт на пътя BGS2050 - III-

539, Дюлево - Русокастро 
(граница между общините 
Камено и Средец) - Суходол 
- Орлинци /III-795/. 

В Етап 1 ремонтните дей-
ности ще се състоят по пътя 
от границата между двете 
горепосочени общини до 
кръстовището с път BGS2230. 
Втората част от обществена-
та поръчка касае пътя от 
кръстовището с пътя Зорни-
ца – Средец до кръстовище-
то с пътя Суходол – Орлин-
ци. 

Предвидените от Община 
Средец средства за общест-
вената поръчка са в размер 
на 7 729 891.75 лева без ДДС. 
Пояснява се, че към момен-
та на откриване на общест-
вената поръчка не е осигу-
рено финансиране за пред-
мета й. Предвижда се фи-
нансирането за обществена-
та поръчка да бъде осигуре-
но от бюджета на МРРБ. 

Става ясно още, че към да-
тата на откриване на поръч-
ката няма осигурено финан-
сиране. 

„В този смисъл и изпълне-
нието се отлага до датата на 
подписване на Договора за 
финансиране за изпълнение 
на дейностите. В случай че 
не бъде осигурено финанси-
ране, дейностите - предмет 
на обществената поръчка, 
няма да се изпълняват“, се 
посочва в документацията.

Южният парк в Несебър ще бъде реновиран

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Георги РУСИНОВ

Пет дървета бяха премахнати на 
бургаската улица „Шейново“. В ре-
дакцията на „Черноморски фар“ 
постъпиха въпроси от граждани за-
що са изсечени. От администрация-
та на Община Бургас отговориха за 
медията ни, че за премахването им са 
били издадени всички необходими раз-
решения, тъй като са били с уврежда-
ния. 

„През 2019 година имаше случай на 
паднал клон, който повреди паркирал 
автомобил. Премахването се извършва 
заради протичащия ремонт по инфра-
структурата на улицата“, обясниха още 
от Община Бургас.

По улица „Шейново“ се извърши и 
реконструкция на ВиК мрежата на гра-
да. За целта от 23.08.2022-ра до 
25.08.2022-ра движението бе затворено 
за превозни средства в частта на кръс-

товището на улиците „Шейново“ и „Лю-
бен Каравелов“.

Бургазлии са раними към темата с 
изсичане на дървета по улиците, защо-
то си търсят сянката, още повече в го-
рещите влажни летни дни, а на новата 
зелена система й трябва доста време, 
докато се разлисти и започне да пред-
пазва и да носи хлад.
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Георги РУСИНОВ

„Южен парк“ в Несебър 
ще бъде ремонтиран. Об-
щина Несебър е обявила 
обществена поръчка за 
целта, показа репортерска 
проверка на „Черномор-

ски фар“. Паркът се нами-
ра в южната част на града, 
между улица „Морска“ и 
крайбрежната ивица. 

От документите по об-
ществената поръчка става 
ясно, че ремонтните рабо-
ти по обекта ще се извърш-

ват на етапи. Настоящите 
дейности ще се извършват 
в Етап 1 и включват ре-
монт на детските площад-
ки – 5 на брой, и фитнесите 
на открито – 2 на брой. 
Предвижда се още демон-
таж на всички детски и 

фитнес съоръжения и мон-
тирането на нови, подмяна 
на ударопоглъщащата на-
стилка, подмяна на пейки, 
монтаж на нова ограда на 
детските площадки, дос-
тавка и монтаж на нови ин-
формационни табели.

Едната детска площадка 
ще е предназначена за де-
ца от 0 до 3 години с функ-
ции пързаляне, катерене, 
баланс, ролеви игри, сен-
зорна ориентация и скача-
не. Ще се изградят още 
клатушка на пружина, пя-

съчник с места за сядане. 
В Техническата специфи-
кация подробно са описа-
ни и материалите, от които 
са изработени.

Прогнозната стойност на 
ремонта на Южния парк е 
500 000 лева, без ДДС.

Премахнатите дървета  
по „Шейново“ са опасни

В Карнобат и Средец  
ще ремонтират 

общински пътища

Аспарухово - Сърнево

Дюлево - Орлинци



Младият отбор на ФК "Ви-
хър" - Айтос, набор 2013, с тре-
ньор Димчо Данов, стана вице-
шампион на национален тур-
нир в Трявна. Голямата победа 
малките футболисти постигна-
ха на престижния национален  
детски турнир, в който се вклю-
чиха 52 отбора от страната.

От 19 до 21 август най-мла-
дите състезатели на футболния 
"Вихър" - Айтос, родени през 
2012, 2013 и 2014 година, воде-
ни от треньора Данов, доказа-
ха високата класа на айтоска-
та футболна школа на Детския 
футболен турнир в Трявна - 
Tryavna Championship 2022. Ор-
ганизирани от Димчо Данов, 30 

деца и 40 родители от Айтос 
тръгнаха към възрожденския 
град още в средата на мина-
лата седмица. "Децата трени-
рат в две групи, но на турни-
ра в Трявна се представихме 
с три отбора в три възрасто-
ви групи. Идеята беше всяко 
от децата да участва, да бъде 
на терена и да се бори за своя 
отбор", каза за НП, Данов, кой-
то има и опита, и желанието да 
развива успешно айтоския дет-
ски футбол.

Турнирът беше изключител-
но успешен за айтоския тим, 
набор 2013 г. Децата се пре-
бориха за вицешампионския 
приз, доказвайки, че са сред 

най-добрите в страната. Пред-
ставянето им е категоричен ус-
пех за Айтос предвид факта, 
че малките футболисти мериха 
сили с отбори на най-добрите 
футболни клубове в страната - 
Плевен, Велико Търново, Ям-
бол, Габрово, Казанлък, Се-
влиево, Свищов, София, Горна 
Оряховица, Пловдив и др.

В четирите мача "Вихър - 
2013" постигна четири победи, 
а на полуфинала се наложи над 
"Розова долина". На финала, 
при равни сили с "Болярчетата" 
от Велико Търново, „вихрушки-
те“ се класираха втори.

Отлично се представи и от-
борът на най-малките - набор 
2014. Децата на Данов се поз-
дравиха с две победи, имаха и 
една загубена среща, но само 
един гол не им достигна да се 
класират за полуфинала. "От-
борът зае шестото място, но 
има шампионски потенциал", 
коментира треньорът.

Аплодисменти и за "батко-
вците" от набор 2012. Загуба 
от Севлиево ги отведе на шес-
то място, а по думите на Данов, 
"в отбора има висок колекти-
вен дух и хъс за победа".

Сега футболните надежди 

на Айтос почиват, за да съби-
рат сили за футболното пър-
венство, чието начало съвпа-
да със старта на учебната го-
дина. Ще припомним, че през 
миналата година набор 2013 
печелеше всички футболни 
битки и като домакин, и като 
гост. Явно, в Айтос расте ново 
талантливо поколение футбо-
листи, а заслугата е на Димчо 
Данов, който с талант и гри-
жа за децата получи изклю-
чителната подкрепа на роди-
телите и на ръководството на 
ФК "Вихър".

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Успех за айтоския детски футбол на  
националния турнир Tryavna Championship 2022

Във връзка с провежда-
нето на предсрочните избо-
ри за НС на 2 октомври 2022 
г., на 25 август кметът Васил 
Едрев проведе консултации 
с представителите на парла-
ментарно представените пар-
тии и коалиции в 47-то Народ-
но събрание. 

Както преди всеки редовен 
и извънреден вот, целта на 
консултациите, насрочени от 
кмета, бяха за определяне на 
съставите на секционните из-
бирателни комисии (СИК) на 
територията на общината. 

Консултациите бяха пуб-
лични, имаха право да участ-

ват представители и на други 
партии и коалиции, които не са 
парламентарно представени, 
но от това право нямаше же-
лаещи да се възползват.

В кабинета на кмета мест-
ните партийни централи пред-
ставиха писмени предложения 
за съставите на СИК и длъж-
ностите за всяка от комисии-
те, за която се предлагат, как-

то и списък с резервните чле-
нове. За проведените консул-
тации беше съставен прото-
кол, под който всички участни-
ци сложиха подписи за постиг-
нато съгласие.

Представителите на парти-
ите и коалициите се бяха под-
готвили предварително за оп-
ределянето на съставите на 
СИК. Предложенията им бяха 

изцяло съобразени с Решение 
№18-НС на РИК - Бургас от 18 
август т.г., с което е определен 
общият брой на членовете на 
СИК и ръководствата им в об-
щина Айтос, както и разпреде-
лението им между партиите и 
коалициите (без съставите на 
5-членните и 6-членните СИК 
и на ПСИК). 

Общият брой на членове на 

СИК в община Айтос е 423 бр., 
включително и ръководства 
на СИК, в т.ч. председатели, 
зам.-председатели и секрета-
ри общо - 153 бр., като 18 бр. 
СИК са с по 7 членове и 33 бр. 
СИК - с по 9 членове.  

Разпределението на места-
та в СИК е 87 - Коалиция "Про-
дължаваме промяната", 79 - 
Коалиция ГЕРБ-СДС, 53 - ПП 

ДПС, 51 - Коалиция БСП за 
България, 51 - ПП „Има такъв 
народ“, 51 - Коалиция "Демо-
кратична България – обедине-
ние“, 51 - ПП „Възраждане“. 

Консултациите премина-
ха без колизии, постигна се 
разбирателство по ключю-
вия въпрос - ръководствата 
на СИК.

НП

Определиха съставите на СИК в община Айтос

Вицешампионите, набор 2013 Най-младите участници, родени през 2014 г. Батковците - 2012 г.

Солидна родителска подкрепа

На финала, всички заедно - щастливи от успеха

Кметът Васил Едрев проведе 
консултации с местните 
политици за парламентарния 
вот на 2 октомври
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Кметът с предложение към Общинския съвет за дофинансиране 

на маломерните паралелки и групи в населените места
Традиционно преди нача-

лото на новата учебна годи-
на кметът Васил Едрев вна-
ся на заседание на Общин-
ския съвет предложение за 
дофинансиране на маломер-
ни паралелки в училищата и 
функциониране на маломер-
ни групи в училищата и в дет-
ските градини на територията 
на община Айтос. 

Предложението за дофи-
нансиране е по докладните 
записки от директорите на 
четири основни училища в 
населени места на общината 
- ОУ ”Светлина” с. Тополица, 
ОУ ”Св. св. Кирил и Методий” 
с. Карагеоргиево, ОУ ”Христо 
Ботев” с. Пирне и ОУ „Хрис-
то Ботев“, с. Мъглен. Учили-
щето в Тополица има недос-
тиг от 30 ученици от І до VІІ 
клас. До норматива за мини-
мален брой ученици в Кара-
георгиево не достигат 28 деца 
от І до VІІ клас. В с. Пирне 
има 5 ученици по-малко в І и 
VІ клас. 10 ученици не стигат 
за норматива в І, ІІІ и ІV клас 

в с. Мъглен. Общо със 73 по-
малко са учениците в четири-
те училища при норматив за 
І-ІV клас - 16 ученици и V-VІІ - 
18 ученици.

Съгласно Наредбата за фи-
нансиране на институциите в 
системата на предучилищно-
то и училищното образова-
ние от 10.10.2017 г., за раз-
ликата до минималния брой 
ученици трябва да бъдат оси-
гурени допълнителни сред-
ства извън определените по 
единните разходни стандар-
ти. В бюджета на община Ай-
тос за 2022 година финансо-
вите средства са заложени 
и разпределени по бюдже-
тите на съответните учили-
ща, пише в предложението 
си кметът.

Докладни записки има и 
от директорите на три детски 
градини в Айтос - ДГ „Про-
лет”, ДГ „Калина Малина“ и 
ДГ „Радост“, свързани с фи-
лиалите им в населените мес-
та. Причината - поради нама-
ляване броя на децата се об-

разуват по една смесена по-
лудневна група в селата По-
ляново, Черна могила, Чер-
ноград и Пещерскo. Норма-
тивът за минимален брой е 
12 деца - в Поляново, Черна 
могила и Черноград недости-
гът е от по 4 деца, в Пещер-
ско - едно дете. Проблем с 
две деца по-малко има и под-
готвителна група в ОУ „Хр. Бо-
тев” с. Мъглен.

Кметът ще настоява при из-
готвяне бюджета на Община 
Айтос за 2023 година, да бъ-
дат заложени необходими-
те средства за дофинанси-
ране на маломерните пара-
лелки и групи, в училищата и 
детските градини за учебната 
2022/2023година. На 31 август 
съветниците трябва да утвър-
дят функционирането на сме-
сени полудневни групи в на-
селените места и да упълно-
мощят кмета да предприеме 
необходимите правни и фак-
тически действия по изпълне-
ние на решението.

НП

 З А П О В Е Д 
№ РД-08-567

гр. Айтос, 23.08.2022г.
На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, 

чл.14, ал.2 от Закона за общинската собственост, 
чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 от 
Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, във връзка 
с Решение №360 на Общински съвет Айтос, 
обективирано в Протокол № 28 от заседание на 
ОбС-Айтос, проведено на 27.01.2022г.,

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедура за провеждане на 

публичен търг с явно наддаване за отдаване под 
наем, за срок от 5 години на недвижим имот – 
частна общинска собственост, представляващ 
Масивен павилион №7, с търговска площ 12 
кв.м, находящ се в УПИ ХІІ в квартал 120 по план 
на гр.Айтос, отреден за „Озеленяване и коопера-
тивен пазар”, актуван с АОС №644/10.01.2000г., 
при граници на павилиона: изток-р. „Славеева”, 
запад-зелена площ, север- преместваем павили-
он, юг- масивен павилион №8.

- Търгът да се проведе на 14.09.2022г. от 
09:30ч. в малката заседателната зала на Общи-
на Айтос.

- Начална месечна тръжна цена 48.00лв. /чети-
ридесет и осем лева / без ДДС. 

- Определям стъпка за наддаване – 4.00 лв./че-
тири лева / без ДДС.

- Депозит за участие в търга – 4.80 лв./че-
тири лева и осемдесет стотинки/, който се 
внася в касата на Общината /стая №10/ или по 
банков път: „Алианц Банк България”, ІBAN: BG 
27BUІN95613300447527, BІC: BUІNBGSF, в срок 
до 12:00ч. на 13.09.2022г. При внасяне на де-
позит по банков път, средствата следва да са 
постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 
на 13.09.2022г. 

Обектът се отдава под наем за извършване 
на търговска дейност. 

2.За обезпечаване изпълнението на задължени-
ята по договора за наем определям парична га-
ранция в размер на една месечна наемна вноска, 
достигната на търга, която се внася преди сключ-
ване на договора. Внесената парична гаранция 
след изтичане на срока на договора се освобож-
дава, като не се начислява лихва.

3.Утвърждавам 1 /един/ комплект тръжна 
документация за имота за провеждане на търга, 
съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - приложение №1; 
- Декларация за оглед на имота – приложе-

ние №2
- Декларация за условията на търга и проекто-

договора – приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използ-

ване и обработване на лични данни – приложе-
ние №4;

- Тръжни условия;

- Копие от Акт за общинска собственост;
- Копие от скица и схема на имота; 
- Договор за наем /проект/;
4.Тръжната документация е на стойност 30.00 

лв./тридесет лева/ без ДДС, която се закупува до 
16:00ч. на 12.09.2022г. в Центъра за администра-
тивно обслужване в Общината.

5. Кандидатите следва да представят в запеча-
тан непрозрачен плик до 12:00ч. на 13.09.2022г. 
в Центъра за административно обслужване в Об-
щината следните документи:

5.1. Заявление за участие в търга - приложе-
ние №1; 

5.2. Декларация за оглед на имота - приложе-
ние №2;

5.3. Декларация за условията на търга и проек-
то-договора - приложение №3;

5.4. Декларация за съгласие за събиране, из-
ползване и обработване на лични данни - при-
ложение №4;

5.5. Документ за внесен депозит;
5.6. Документ за закупена тръжна 

документация;
5.7.Пълномощно с нотариална заверка на 

подписа конкретно - за имота, предмет на търга, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо 
е пълномощното да не се постави в плика, а да 
се предаде на комисията на нейното заседание. 
На комисията се предоставя оригинал или заве-
рено за вярност копие, като в този случай ориги-
налът се показва за сверка.

6. До участие в търга ще се допускат еднолични 
търговци и юридически лица. Върху плика, в който 
кандидатът е поставил необходимите документи за 
участие в търга се записва обекта на търга, наиме-
нованието на кандидата и ЕИК на фирмата.

7. Оглед на имотите да се извършва всеки рабо-
тен ден до 12:00ч. на 13.09.2022г. с представител 
на Общината след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

8. Начин на плащане: в 14-дневен срок от 
влизане в сила на заповедта за спечелил участник 
и преди подписването на договора спечелилият 
кандидат следва да внесе един месечен наем с 
ДДС и една гаранция по изпълнение на договора 
в размер на един месечен наем.

9. В 7-дневен срок от сключване на договора, 
наемателят следва да представи застраховател-
на полица за сключена застраховка, включително 
срещу природни бедствия и земетресения.

Настоящата заповед да се обяви във вестник 
„Народен приятел”, електронната страница на Об-
щина Айтос и да се постави на информационното 
табло на Общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще 
упражнявам лично.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 34 
40 или в ЦАО на Общината. 
ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ЗАПОВЕД
№ РД-08-568

гр.Айтос, 23.08.2022г.
На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за 

местното самоуправление и местната администра-
ция, във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общин-
ската собственост, във връзка с чл. 60, ал. 1 и ал.3 
и чл. 45, ал.1 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имуще-
ство, във връзка с Решение №451, вписано в про-
токол №34, т.8 от ДР на заседание на ОбС – Айтос, 
проведено на 29.07.2022г., Решение №410, впи-
сано в протокол №31, т.10 от ДР на заседание на 
ОбС – Айтос, проведено на 19.04.2022г., Решение 
№385, вписано в протокол №29, т.16 от ДР на за-
седание на ОбС – Айтос, проведено на 28.02.2022г. 
и Решение №324, вписано в протокол №24, т.13 
от ДР на заседание на ОбС – Айтос, проведено на 
29.09.2021г., 

ЗАПОВЯДВАМ:
І. Откривам процедура за провеждане на публич-

ни търгове с явно наддаване за продажба на не-
движими имоти - частна общинска собственост, 
представляващи:

1. ПИ № 55 находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„ Помпена станция ”, с площ от 1563 кв.м, чет-
върта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: Пасище, Път, ПИ № 53, Път, 
актуван с АОС № 5987/01.06.2022г. 

Начална тръжна цена 3926,00лв. /три хиляди 
деветстотин двадесет и шест лева/.

2. ПИ № 4, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„Помпена станция”, с площ от 988 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: север: ПИ № 2, изток: 
полски път, юг : ПИ №6, запад: река, актуван с АОС 
№ 2273/27.01.2010г. 

Начална тръжна цена 2415,00лв. /две хиляди 
четиристотин и петнадесет лева/.

3. ПИ № 402, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„ Слънчева лъка ”, с площ от 1033 кв.м, 
шеста категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ№401, ПИ№404, ПИ№403, 
ПИ№451, актуван с АОС № 5985/01.06.2022г.

Начална тръжна цена 2401,00лв. /две хиляди 
четиристотин и един лева/.

4. ПИ № 1202, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Слънчева лъка ”, с площ от 1993 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: Път, Дере, ПИ№1247, 
актуван с АОС № 5988/01.06.2022г.

Начална тръжна цена 5007,00лв. /пет хиляди 
и седем лева/.

5. ПИ № 1247, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Слънчева лъка ”, с площ от 2140 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: Път, ПИ № 1202, Дере, 
ПИ№1248, актуван с АОС № 5654/11.11.2020г.

Начална тръжна цена 5376,00 лв. /пет хиляди 
триста седемдесет и шест лева/.

6. ПИ № 269, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„ Слънчева лъка ”, с площ от 1090 кв.м, 
пета категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ№270, Дере, ПИ№268, 
Път, актуван с АОС № 5934/22.03.2022г.

Начална тръжна цена 2516,00лв. /две хиляди 
петстотин и шестнадесет лева/.

7.ПИ № 108, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Слънчева лъка”, с площ от 1077 кв.м, 
шеста категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ № 120, ПИ № 107, Път, ПИ 
№ 109, актуван с АОС № 5851/09.09.2021г.

Начална тръжна цена 2365,00 лв. /две хиляди 
триста шестдесет и пет лева/.

8.ПИ № 416, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„Набожната къща ”, с площ от 1080 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: ПИ№434, ПИ№415, 
Път, ПИ № 417, ПИ № 431, актуван с АОС № 
5986/01.06.2022г.

Начална тръжна цена 2649,00лв./две хиляди 
шестстотин четиридесет и девет лева/.

9. ПИ № 240, находящ се в землището на 
с.Карагеоргиево, м.„ Бункера ”, с площ от 500 
кв.м, седма категория, начин на трайно ползва-
не – нива, при граници на имота: ПИ № 238, ПИ № 

66, Път с ПИ № 9512, Път с ПИ № 9506, актуван с 
АОС № 5990/02.06.2022г.

Начална тръжна цена 1083,00 лв. /хиляда осем-
десет и три лева/

ІІ.Търговете да се проведат на 14.09.2022г. от 
10:00ч. в малката заседателна зала на Община Ай-
тос, ул.”Цар Освободител” № 3.

ІІІ. Определям стъпка на наддаване – 10% от на-
чалната тръжна цена, за всеки отделен имот.

IV. Определям депозит за участие - 10 % от 
началната тръжна цена, за всеки отделен имот, 
вносим в брой в касата на Община Айтос (ЦAO), 
или по банков път по сметка на общината BG 
27BUІN95613300447527, BІG-BUІNBGSF в „Алианц 
Банк България”, в срок до 12:00ч. на 13.09.2022г. 
При внасяне на депозит по банков път, сред-
ствата следва да са постъпили по сметка на 
общината до 12:00 ч. на 13.09.2022г.

V.Утвърждавам 9/девет/ комплекта тръжна до-
кументация за провеждането на търга, съдържащи 
следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръж-
на процедура

2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- прило-

жение №3
5. Декларация за съгласие за събиране, из-

ползване и обработване на лични данни - прило-
жение №4

6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/
VІ. Закупуването на тръжната документация 

на стойност 30.00 лв. без ДДС да става в Центъ-
ра за административно обслужване в Община Ай-
тос до 16:00 часа на 12.09.2022г. 

VІІ. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00 часа на 13.09.2022г. 
в Центъра за административно обслужване, след-
ните документи:

-заявление за участие- приложение №1
-декларация за оглед-приложение №2
-декларация за условията на търга- приложе-

ние №3
-декларация за съгласие за събиране, използ-

ване и обработване на лични данни - приложе-
ние №4

-документ за внесен депозит;
-документ за закупена тръжна документация;
-нотариално заверено пълномощно – ако участ-

никът не присъства лично на търга. Пълномощно с 
нотариална заверка на подписа-конкретно за имо-
та, предмет на търга, когато се участва чрез пълно-
мощник. Допустимо е пълномощното да не се по-
стави в плика, а да се предаде на комисията на ней-
ното заседание. На комисията се предоставя ори-
гинал или заверено за вярност копие, като в този 
случай оригиналът се показва за сверка. 

VІІІ. До участие в търга се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът 
е поставил необходимите документи за участие в 
търга, се записва обекта на търга, наименованието 
на кандидата и ако е юридическо лице се записва 
и ЕИК на фирмата.

ІX. Оглед на имотите може да се извърши все-
ки работен ден до 12:00 часа на 13.09.2022г., 
след представяне на документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка най-малко 
един ден преди датата на огледа.

X. Начин на плащане - в 14 - дневен срок от вли-
зане в сила на заповедта за спечелил участник, спе-
челилият кандидат следва да внесе пълната сума и 
дължимите данъци и такси, и да се яви за сключ-
ване на договор.

Настоящата заповед да се обяви във в-к “Наро-
ден приятел”, електронната страница на Община 
Айтос и да се постави на информационното таб-
ло на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам 
на отдел „Общинска собственост”.

Контрол по изпълнение на Заповедта ще упраж-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ТЪРСЯТ СЕ ШОФЬОРИ!
"Айтос Автотранспорт" ЕООД - гр. Айтос търси да назначи шофьори на училищни 

автобуси, за времето от 15 септември 2022 г. до 30 юни 2023 г.
Изисквания към кандидатите: Категория Д, психоудостоверение и удостоверение 

за професионална компетентност. Може и пенсионери.
Телефон за връзка: 0879297722 - Пенчев.



В последния ден на ав-
густ председателят на Об-
щински съвет - Айтос Кра-
симир Енчев представя 
пред съветниците отчет и 
анализ за свършеното от 
Съвета през първото полу-
годие на 2022 г. За периода 
януари - юни т.г. са прове-
дени шест редовни засе-
дания, не са свиквани из-
вънредни, сочи отчетът на 
Енчев.

Общо 88 предложения, 
докладни записки и отчети 
са разгледани в заседател-
ната зала, 68 от тях са вне-

сени от кмета Васил Едрев, 
11 броя - от председателя 
на ОбС, 7 бр. от зам.-кмета 
Мариана Димова и две до-
кладни записки - от общин-
ски съветници.

89 са взетите от Общин-
ския съвет решения за 
шест месеца. По едно от 
предложенията на кмета 
през м. май са взети две 
решения. Няма неприети 
решения по точките в днев-
ния ред на заседанията, 
има едно отложено реше-
ние за следващо заседа-
ние, пише още в анализа. 

Отложено и разгледано 
на следващо заседание е 
предложение от Васил Ед-
рев – кмет на община Ай-
тос, за избиране на пред-
ставители на община Ай-
тос в Съвета на директори-
те на „Индустриален и биз-
нес парк-Айтос“ АД. 

Всички приети от Съве-
та решения са изпълнени, 
с изключение на тези, ко-
ито са в процес на изпъл-
нение, поради изчакване 
на определени процедури. 
През първото полугодие об-
ластният управител и кме-

тът на общината не са вър-
нали за ново обсъждане 
нито едно от взетите реше-
ния, и не са оспорили нито 
едно от тях.. 

24 са решенията, свърза-
ни с придобиване, управле-
ние и разпореждане с об-
щинско имущество, три ка-
саят приемането и актуали-
зацията на бюджета и дру-
ги предложения, свързани 
с него, две са решенията 
за ползване и разпореж-
дане на земеделски земи, 
9 броя са структурно-орга-
низационните решения, 12 
- за приемане, изменение 
или допълване на наредби, 
правилници, планове, про-

грами и стратегии. Решени-
ята, свързани с дейността 
на общинските търговски 
дружества са общо 6 бр., а 
тези, свързани с промяна-
та на Плана за регулация и 
застройка и други решения, 
отнасящи се до териториал-
но и селищно устройство 
и строителство, са 18 бр. 
Едно е решението за учили-
ща, детски градини и чита-
лища, три - за язовири, 5 - 
за проекти и 6 са други ре-
шения от компетенцията на 
Общинския съвет.

Всички молби от гражда-
ни и от фирми, постъпили 
до председателя на ОбС, 
са изпратени до Общинска-

та администрация за отго-
вор и изпълнение по ком-
петентност. Четири от пе-
тте постоянни комисии към 
Съвета са провели по шест 
заседания, само ПК „Уста-
новяване на конфликт на 
интереси” (УКИ) е провела 
едно заседание.

Подготовката и предос-
тавянето на материалите 
за заседанията се извърш-
ва в съответствие с приет-
ия Правилник на ОбС. Ра-
боти се в спокойна обста-
новка с общинската адми-
нистрация, са другите изво-
ди в отчета на председате-
ля Красимир Енчев.

НП
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89 решения е взел Общинският съвет за шест месеца
Председателят с отчет за работата на Съвета от януари до юни 2022-ра

П   О   К   А   Н   А
Уважаеми  дами  и  господа  общински  съ-

ветници,
Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Ай-

тос,
С настоящата покана Ви уведомявам, че на осно-

вание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, т.1 от 
ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам ТРИДЕСЕТ И 
ПЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет Айтос, кое-
то ще се проведе на 31.08.2022 г. /сряда/ от 9:30ч. 
в заседателната зала на Община Айтос,  при  след-
ния  проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н        Р  Е  Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-217/02.08.2022 г. 

от Красимир Енчев – председател на Общински съвет 
Айтос, относно приемане на отчет и анализ за дей-
ността на Общински съвет Айтос за период от месец 
януари 2022 г. до месец юни 2022 г.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-228/22.08.2022 
г. от Красимир Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно вземане на решение за дава-
не съгласие, директорът на СУ „Никола Й. Вапцаров” 
гр.Айтос да учреди безвъзмездно право на ползва-
не на „Айтос-Автотранспорт” ЕООД върху МПС – ав-

тобус – 2 броя.
3. Докладна записка с вх.№ ОбС-226/17.08.2022 

г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
отдаване под наем на част от имот-публична общин-
ска собственост, в сградата на СУ „Никола Йонков 
Вапцаров“ гр.Айтос.

4. Предложение с вх.№ ОбС-223/11.08.2022 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно при-
емане на решение за дофинансиране на маломерни 
паралелки  в училищата и функциониране на мало-
мерни групи в училищата и детските градини на те-
риторията на община Айтос за учебната 2022/2023 
година.

5. Информация с вх.№ ОбС-234/23.08.2022 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно из-

пълнението на бюджета на община Айтос и сметки-
те за средства от Европейския съюз за полугодие-
то на 2022 г.

6. Предложение с вх.№ ОбС-235/23.08.2022 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно ак-
туализация на бюджета на община Айтос за 2022 г. 
във връзка с  финансиране на капиталовите разхо-
ди на общината за 2022 г.

7. Предложение с вх.№ ОбС-227/17.08.2022 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно при-
емане на Програма за опазване на околната среда 
на община Айтос 2021 - 2028 г.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-231/22.08.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
учредяване на безвъзмездно право на управление 

на недвижим имот – частна общинска собственост, 
представляващ канцеларии със застроена площ 132 
кв.м, находящи се на втори етаж от ЖСК,  в кв.119 
„а“, поземлен имот № 2060 по плана на  гр.Айтос.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-233/23.08.2022 
г. от Мариана Димова – зам.кмет на Община Айтос, 
относно прекратяване на съсобственост между Об-
щина  Айтос и физически лица в УПИ ХІІ-1758, кв.104 
по плана на гр.Айтос, с адрес: гр.Айтос, ул.“Панайот 
Хитов“ № 8.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-229/22.08.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
прекратяване на съсобственост между Община  Ай-
тос и физическо лице в УПИ ХІV-288, кв.29 по пла-
на на с. Караново, община Айтос.

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-230/22.08.2022 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
прекратяване на съсобственост между Община  Ай-
тос и физически лица в УПИ ІІІ-198, кв.13 по плана 
на с.Тополица, община Айтос.

12. Питания.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

Петър ПАНЧЕВ - краевед   

Рикардо Тоскани е роден на 
4 септември 1857 г. в Индуно 
Олона, Италия. Идва в Бълга-
рия и се включва в строител-
ството на железопътната ли-
ния Саранбей (Септември) - 
София. Когато избухва Сръб-
ско-българската война през 
1885 г. оглавява Италианско-
то дружество за взаимопо-
мощ и заедно и още 70 итали-
анци участва в сраженията, 
за което е награден с орден 
за храброст.

Къде е пребивавал Тоскани 
след 1885 г. не е проучено. От 
протоколите на Градско упра-
вление - Айтос, съхранявани в 
Държавен архив - Бургас става 
ясно, че с решение на Община-
та от 19.03.1891 г. Рикардо То-
скани е назначен за архитект 
на град Айтос. Предполага се, 
че е проектирал няколко сгра-
ди, но със сигурност се знае, че 
по негов проект в града е по-
строена известната Зумпало-
ва къща. Тя корено се отлича-
ва от останалите сгради наоко-
ло. На входа има красиви ма-

сивни колони и стълбище от ан-
дезит. Прозорците са с камен-
на пластична украса и фронто-
ни. Възрастни жители на гра-
да преди време са споделяли, 
че по стените във вътрешност-
та е имало рисувани картини, 
наподобяващи египетски фрес-
ки, които по-късно са били из-
личени при ремонти. 

През 1972 г. Зумпаловата 
къща е обявена за архитек-
турен паметник на културата. 
И до днес на фасадата й не е 
поставена табела, че е дело 
на именития италиански ар-
хитект.

В проектирането и строител-
ството на кои други сгради в 

Айтос е участвал архитект То-
скани, засега не е проучено. 
Знае се, че Тоскани проекти-
ра и строи множество сгради 
и в Бургас - хотел „Империал“, 
къщата на Иван Хаджипетров 
и Йови Воденичаров, църква-
та „Св. св. Кирил и Методий“, 
Синагогата, сградата до БНБ, 
в която се е помещавал Ради-
оцентър - Бургас и др. С уни-
калния си архитектурен по-
черк Тоскани коренно проме-
ня облика на Бургас, превръ-
щайки го в красив европейски 
град. За облицовка на сгради-
те, в това число и на църква-
та в Бургас, Тоскани е използ-
вал добре познатия му зелен 
айтоски камък - андезит. По 
това време в Айтос по про-
тежението на р. Дермендере, 
е имало разкрити голям брой 
общински кариери, на които 
са работели и италианци. По 
свидетелства на съвременни-
ци, над града постоянно се но-
сели техните викове: “Варда!“, 
„Ла бомба!“, след което се чу-
вал гръм от взривените бомби. 
Добитият камък се използвал 
при строителството на бурга-
ското пристанище, за напра-
вата на бордюри, на мостове, 
паметници и др.

Архитект Дунка Герганова, 
изследовател на делото на арх. 
Тоскани, твърди, че „отрупан 

с много работа, той се ожен-
ва късно за поморийката Ни-
колина и имат дъщеря Стили-
ана, която почива на 8-годиш-
на възраст през 1920 г.

Както отбелязва архитект 
Дунка Герганова, „да си архи-
тект е състояние на духа, в ко-
ето чувстваш необходимост-
та да твориш пространство 
и да знаеш как да го напра-
виш. Рикардо Тоскани е зна-
ел и можел!“.

Преди време бях впечатлен 
от една дописка на Марко Ди-
митров във вестник "Народен 
приятел", в която авторът твър-
деше, че старата поща в Ай-
тос е била изградена по про-
ект на Мария Терезия. Авторът 
не беше посочил източника на 
информация и на мен твърде-
нието ми се стори напълно не-
реално. Но изглежда, че има 
основание, тъй като първият 
план на град Айтос е изработен 
от унгареца Йосиф Керекеш, а 
по това време Унгария е била 
част от Австро-Унгарската им-
перия. Керекеш работил в Бъл-
гария като архитект и инженер, 
проектирал е и изградил много 
сгради, в т.ч. и църкви.

В Айтос има немалко къщи с 
интересна архитектура, вклю-
чително на ул. "Петър Берон", 
но и досега не е известно кой 
ги е проектирал.

165 години от рождението на архитекта Рикардо Тоскани 

Арх. Рикардо Тоскани Рикардо Тоскани (в кръгчето) в деня на първата ко-
пка на църквата "Св. св. Кирил и Методий" в Бургас, 
изградена от айтоски андезит 

Снимки: Държавен Архив - Бургас и Лина Главинова

Зумпаловата къща

Италианец с уникален 
архитектурен почерк 
промени Айтос и Бургас



На 28 август 2022 г. членове-
те на Туристическо дружество 
"Чудни скали" - Айтос ще праз-
нуват Националния ден на ту-
риста, който се отбелязва вся-
ка последна неделя на м. август. 
Тази година празникът ще е по-
различен и тържествен - орга-
низацията чества 120 години от 
своето създаване. По този по-
вод дружеството организира по-
ход с тричасов преход до Скал-
ния вал - с. Дропла. В програ-
мата е включена и тържествена 
част с приветствия, викторина, 
връчване на грамоти и награди 
по повод юбилея.

Едва ли трийсетината ай-
тозлии, поставили началото на 
туристическото движение в Ай-
тос, са предполагали, че 120 го-
дини по-късно ТД "Чудни скали" 
не само ще пренесе през вре-
мето традицията, но ще я обо-
гати и развие. Едно е сигурно - 
вярвали са, че туризмът трябва 
да има важно място в живота на 
бъдещите поколения. 

Вероятно много от спомените 
за онези години са изличени, за 
историята остават само знакови 
имена и събития. Но 120 годи-
ни по-късно остава увереност-
та на туристите, че никоя друга 
идея не може да бъде сложена 
по-високо от величието и красо-
тата на природата.

Айтоската туристическа орга-
низация е една от най-старите в 
страната. Учредена е през 1902 
г., като Българско туристическо 
дружество - клон Айтос, наре-
чено от учредителите "Чортлен" 
- на името на минералния из-
вор в центъра на града. Изби-
ра и свое Временно настоятел-
ство с председател д-р Д. Ни-
колов, подпредседател Д. Боду-
ров, секретар - Н. Георгиев, ка-
сиер - К. Райнов и съветник - Бо-
рис Ецов. На 1 май 1902 г., броят 
на членовете на дружеството са 
30, сочат архивите.

След учредяването айтоското 
дружество подхваща трескава 
туристическа дейност. Още през 
март същата година организира 
първите пролетни излети. През 
май 1902 г. членовете на друже-
ството за първи път участват в 
обща туристическа среща на 
Сливенските минерални бани с 
туристи от Анхиало, Бургас, Ям-
бол и Нова Загора. Друг знаме-
нателен факт от първите прояви 
на туризма в Айтос е участието 
на 23-ма от общо 30 членове на 

дружеството във Втория Турис-
тически събор във Велико Тър-
ново пак през 1902 г. Точно там 
се случва и официалното прие-
мане на айтоския туристически 
клон в задругата с 30 членове.

Около 1906 г., дружеството е 
именувано "Чудни скали". Име-
то му идва от красивите скал-
ни образувания в долината на 
река Луда Камчия в Айтоския 
Балкан.

В архива на ТД "Чудни скали" 
се пазят свидетелства за учас-
тието на айтоските туристи в 
първото издание на Национал-
ния поход "По стъпките на Бо-
тевата чета" през 1947 г,  фла-
гчето "Първенец в страната" от 
1977 г. Много са айтоските ту-
ристи, които през годините по-
криват показателите за значки-
те "Турист на НРБ", "Покорители 
на планински първенци", "Отлич-
ник на БТС", много са носители-
те на бронзови, сребърни и злат-
ни значки от Националното дви-
жение "100 национални турис-

тически обекта". Айтоски турис-
ти са изкачили шестхилядници, 
един от тях е алпинистът Радко 
Ненов, за когото доайенът доц. 
Сандю Бешев пише в книгата 
си "България на крачка от Хима-
лайската корона". Айтоски алпи-
нисти са развявали знамето на 
Българи по върховете на Русия, 
Швейцария, Австрия, Китай, Ру-
мъния и Гърция.

Преди 20 години на 100-ия 
юбилей, един от доайените на 
дружеството беше споделил 
пред НП: "Ние, туристите, сме 
щастливи хора, защото винаги 
търсим красотата и хармония-
та, и гледаме живота от високите 
и неповторими със своята пре-
лест, върхове. Ние сме свобод-
ни хора, които само природата 
може да покори". Сред щастлив-
ците, оставяли в продължение 
на десетилетия незаличими сле-
ди в историята на ТД "Чудни ска-
ли" са ярки личности на Айтос 
като художника Тодор Янчев, 
Христо Будаков, Луиз Димитров, 
Георги Стоянов, Георги Левте-
ров, Янчо Атанасов, д-р Иван Га-
нев, Рафаил Попов и др.

Има и трудни периоди в ис-
торията, най-тежки са военните 
години до 1945-а. До 1957 г. ту-
ризмът е организационно обе-
динен с физическата култура и 
спорта. Истинският подем за-
почва тъкмо през 1957 г. Тога-
ва се създава националната ту-

ристическа организация БТС и 
се формират самостоятелни ту-
ристически организации по мес-
та със свои ръководства, щатни 
секретари и организатори. В ту-
ристическите редици се включ-
ват млади хора, броят на тези, 
които търсят съприкосновение 
с природата непрекъснато рас-
те. Изградени са туристически 

секции в предприятията и учили-
щата. Една от първите е в МТС, 
инициатори са туристите Тодор 
Янчев, Димитър Христов, Георги 
Стоянов, Илия Митев, Димитър 
Попов, Маргарита и Пенко Ди-
митрови, Иван Димитров, Таню 
Радев, Георги Димитров и др. 
Тази секция първа организира 
походи до най-високите българ-
ски планини. Тя избира и под-
ходящото място за построява-
нето на туристическа хижа. Хи-
жата е построена с доброволен 
труд над с. Тополица.

Друга туристическа секция се 
организира в Завода за резис-
тори от Иван Вълканов, Анто-
анета Райкова, Димитър Коста-
динов, Райчо Казаков, Роса Му-
шакова, Иван Мартинов, Атанас 
Михов, Стойчо Иванов, Димитър 
Ошавков, Тодор Макето, Георги 
Янакиев и др. Много активна е 
и секцията в Районна болница - 
Айтос. Особено голям е прино-
сът на д-р Иван Ганев, активни 
участници в секцията са Петър 
Иванов, Мария Томова, Свет-
ла Михайлова, Светлана Ива-
нова и др. 

Своя хижа построява и секци-
ята към БНБ, туристически сек-
ции има още към Градска тър-
говия, Наркооп, Пощата, Хле-
бозавода и Консервния завод. 
През този период активни ор-
ганизатори там са Георги Кола-
ров, Христо Будаков, Ирина Ва-

силева, Мария Николова, Ганчо 
Каменски, Иван Димов, Колю 
Райков, Ангел Карабаджаков, 
Никола Попов и др. Най-дейна 
сред училищните секции е тази 
в училище "Христо Ботев" с ди-
ректор тогава - Румяна Георги-
ева. Много активно с ученици-
те работят Петър Пъжев, Иван-
ка Маринчева и Михаил Йорда-
нов. По идеите на туризма са 
запалени и учители от остана-
лите училища - Дора Костади-
нова, Йовка Георгиева, Дянка 
Павлова, Софка Славова, Янка 
Иванова и др.

В периода до 1970 г., към 
ТД "Чудни скали" има комисии 
по различни туристически на-
правления - пешеходен тури-
зъм, ориентиране, пещерно 
дело, колоездене, опазване на 
природата и др. През 1975 г. се 
създават нови структури - клу-
бове за различни туристически 
дейности, които избират свои 
ръководства. Тези клубове са 
изключително дейни до 1990 г. 
След промените започват труд-

ни години основно заради спря-
ното държавно и общинско фи-
нансиране. Ликвидирането на 
заводи и предприятия преус-
тановява дейността на турис-
тическите секции. От клубове-
те остават само два - по пеше-
ходен туризъм и на туристите 
ветерани.

За успехите на дружеството 
безспорен е приносът на ръко-
водителите. В архива се пазят 
данни за периода 1957-2022 г.. 
Първи председател на друже-
ството през 1957 г. е Петко Же-
лязков, следват го Иван Грудев 
и Борис Щерев. По-късно ща-
фетата последователно поемат 
Николай Марков и Костадин Ди-
митров. През годините секрета-
ри на айтоското дружество са 
били Костадин Которов, Стой-
но Рачев, Тодор Николов, Рафа-
ил Попов, Янчо Атанасов, Ата-
нас Михов, Янчо Василев. През 
2022 г. председател на ТД "Чуд-
ни скали" - Айтос е Васил Едрев 
- кмет на община Айтос, а се-
кретар на дружеството - Бист-

ра Костова.
120 години след създаването 

си айтоското туристическо дру-
жество „Чудни скали“ е в отлич-
на форма и поддържа дейни клу-
бове. То е най-голямо и най-дей-
ното в област Бургас. Едно от 
малкото дружества, което оце-
лява в трудните години на пре-
хода, с непрекъсната дълголет-
на туристическа дейност.

Богатите традиции са съхра-
нени до днес. През 2022 г. в дру-
жеството членуват 150 турис-
ти, разпределени в пет секции 
- Клуб "Туристи ветерани", Мла-
дежка секция по туризъм, Клуб 
по пещерно дело и спелеология 
и две активни пешеходни групи 
туристи. Сред най-активните ту-
ристи са ръководителите на клу-
бовете - Ирина Николова, Петър 
Янев, Тодор Иванов, Лазар Мил-
чев и Николай Димитров, който 
достойно предаде щафетата на 
най-младия член на новия Упра-
вителен съвет на ТД "Чудни ска-
ли" - Айтос Мирослав Тилков.

НП
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дружество е най-голямото и най-дейното в областта

След София и Бургас, из-
ложбата, с която се отбеляз-
ва юбилеят на известния ай-
тозлия, зоолога Николай Боев 
идва и в родния му град. НЧ 
"Васил Левски 1869" - Айтос 
е поело ангажимента да пре-
несе експонатите от Бургас, 
научи НП. Ще припомним, че 
изложбата беше експонира-
на от 8 август т.г., в зала „Ге-
орги Баев“ на КЦ „Морско 
казино“.

Николай Боев е известен 
зоолог, орнитолог, учен на 
световно равнище, осново-
положник на опазването на 
природата и околната среда 
в България. Той е сред пър-
вите илюстратори на научни 
издания у нас и автор на го-
лям брой карикатури на уче-
ни от цял свят. В подготовката 
на изложбата е участвал си-
нът на Николай Боев - проф. 
Златозар Боев, който наско-
ро дари на НЧ "Васил Левски 
1869" - Айтос книги от библио-
теката на баща си. 

На изложбата за първи път 
са показани оригинални ри-
сунки и илюстрации на жи-
вотни, карикатури на извест-
ни зоолози от цял свят, автор-

ски експерименти и 
рисунки.

Николай Боев 
има голям принос 
в областта на про-
учването и опазва-
нето на дивата при-
рода в България, 
участвал в меж-
дународни конгре-
си и конференции. 
Като автор на ста-
тии и член на ре-
дакционни колегии 
на различни по-
пулярни издания, 
както и като кон-
султант при Дър-
жавната кинема-
тография – Студия 
за научно-популяр-
ни филми, и член 
на Висшия ловен 
съвет при Минис-
терството на гори-
те и горската про-
мишленост, той ус-
пешно популяризира идеята 
за опазване на природата в 
България.

Изложбата се осъществя-
ва от Регионален исторически 
музей – София, в партньор-
ство с Националния приро-

донаучен 
музей при БАН и ДАФНИ. 

По предварителна инфор-
мация изложбата ще бъде екс-
понирана в Ритуалната зала 
на Община Айтос от 29 август 
до 22 септември 2022 г..

НП

Изложба за известния айтозлия, 
зоолога Николай Боев,  

идва в Айтос на 29 август

ЩрИхИ ОТ ИСТОрИяТА 
И НАСТОяЩЕТО

ТД „Чудни ñкали“ - Айтоñ празнува две в едно -  

С експозицията се отбелязват  
100 години от рождението му

Пешеходна група

Пешеходна група Туристи ветерани

Младежка секция

Алпинисти



Интервю на  
Силвия ШАТЪРОВА

- Г-н Янев, намираме се 
на Петрова нива. Това е са-
крално място за Странджа 
и района. Ние сме свикна-
ли тук, на Петрова нива, да 
започва новият политиче-
ски сезон. Политиците дават 
своята заявка, като се поя-
вят. Каква е Вашата?

- Да, съгласен съм, че Петро-
ва нива е сакрално място за 
всички българи най-вече по-
ради факта, че преди 119 го-
дини нашите предци са заяви-
ли ясно волята си всички бъл-
гари да живеем в една държа-
ва. Прекланяме се пред сила-
та и жертвоготовността им. Ако 
носим в сърцата си само една 
искрица от техния обединяващ 
пламък, ние можем и днес да 
намерим път към обединението 
си, за да я има България и бъл-
гарите, независимо от всичко 
и всички, които ни разделят. 
Искам да отворя една скоба 
и да кажа, че преди идването 
ми тук на Петрова нива, аз в 
днешния ден посетих и Шипка, 
където е също едно друго мяс-
то за българския народ и него-
вата история. Това е мястото, 
където българските опълченци, 
заедно с войниците на Руска-
та империя, са се сражавали 
храбро за бъдещето на Бъл-
гария. Това е един връх, кой-
то събира много българи, за 
да почетат паметта на нашите 
предци и да ни дадат увере-
ност, че този завет, който ос-
тавяме на децата си, е именно 
обединение в името на Бълга-
рия. Така че на такъв ден, на 
две важни места, е важно на-
шите послания към общество-
то да са, че трябва да почита-
ме паметта си и да имаме идея, 
че заветът на дедите ни е в ос-
новата на това, на което тряб-
ва да учим нашите деца. 

На втората част на въпроса 
Ви – че започва новият поли-
тически сезон и политическите 
проекти дават своята заявка, 
по-скоро бих казал, че заявки-
те са дадени и на такъв ден не 
е момент да поставяме поли-
тическата тематика, а по-ско-
ро паметта на предците ни и 

това, което оставяме на наши-
те деца. Но все пак да открех-
нем и вратата към политиката. 
Аз съм избраният председател 
на ПП „Български възход“ и ще 
кажа няколко думи за нашата 
политическа идеология най-на-
пред. Това, което изповядва-
ме, са традициите и този код 
на българина, който ние трябва 
да приемем от нашите деди и да 
предадем на нашите деца. Така 
че в пълно съзвучие съм с този 
ден и отбелязването му на тези 
две сакрални места. Идеологи-
чески наричаме проекта си на-
ционален консерватизъм, като 
искам да акцентирам върху тези 
две думи. Национален от глед-
на точка на идеята за развитие 
и защита на националната дър-
жава България и за да я има, 
за да може нашите деца и вну-
ци да се развиват тук. На вто-
ро място, консерватизъм имен-
но от гледна точка на традици-
ите – спазването на правила-
та, законите и най-вече българ-
ската традиция, духовност, бъл-
гарските изконни ценности като 
дом, семейство, род, училище. 
Това е смисълът, който отпра-
вяме към нашите последовате-
ли и симпатизанти, защото вяр-
ваме, че осланяйки се на мина-
лото и на това, което ни е пре-
вело през вековете и е помог-
нало да имаме собствена бъл-
гарска държава, е това, което 
трябва да ни води напред.

- С тези послания като че 
ли на пръв поглед застава-
те до такива формации като 
ВМРО, „Атака“, „Възражда-
не“, Патриотите. Мислите ли, 
че от техния електорат ще 
дръпнете избиратели?

- Целта ни, когато адресира-
ме българските граждани, не е 
да дръпнем нечий електорат. 
Ние търсим нашата собствена 
ниша и нашия собствен път. Ние 
смятаме, че той е обединяващ и 
е в търсенето на всички българ-
ски граждани, които носят Бъл-
гария в сърцето си и искат да 
видят една развита и проспери-
раща държава. В този смисъл 
всички тези партии, които из-
броихте, с техните предимства 
и недостатъци, по-скоро какво-
то те са правили или заявили, 
ние не искаме да го ползваме 
или критикуваме. Ние казваме, 
че този тип патриотизъм, кой-
то ние изповядваме, е истин-
ски, а не декларативен. Истин-
ският патриотизъм, който е във 
всеки един българин, в мисъл-
та за България, как всеки един 
от нас си представя България 
след 10 години.

- Каква цел си поставяте? 
Партия с дългосрочни ам-
биции или политически про-
ект, както сега е модерно да 
се казва?

- В никакъв случай не мога 
да кажа, че се занимаваме с 
политическо инженерство или 
политически проект. Напро-
тив, партията има дългосроч-
ни цели и ако ползваме дума-
та проект, бих казал, че по-ско-
ро това е дългосрочен проект. 
Дългосрочен в такъв смисъл, 
че в момента дори цикълът на 
формалното акредитиране на 
партията не е завършен. Пора-
ди тази причина се явяваме на 
тези избори в непълна готов-
ност от гледна точка на струк-
турирането на партията. Ясно 
е, че партия не се създава за 
два дни, както и всяка човеш-
ка организация не се създава 
за няколко месеца. На нас ни 
е необходимо време. Затова 
съвсем наскоро споделих, че 
всъщност истинското изграж-
дане на партията и начинът, по 
който ще функционира, ще за-
почне след 3 октомври. На тези 
избори ние ще направим въз-
можното да сме представени 
от българския избирател, за-
щото има надеждата и очаква-
нето от нашите членове и сим-
патизанти, че ще намерим мяс-
то в парламента, за да можем 

да поставим тези идеи, които 
имаме пред обществото и с 
взаимодействие с другите пар-
тии да търсим решение в инте-
рес на народа.

- От кого чакате подкрепа? 
АБВ вече заявиха такава.

- Да, за което трябва да им 
благодарим, както и на други 
партии които ни подкрепиха и 
използваме техния мандат и 
влизаме заедно в борбата за 
настоящите извънредни избо-
ри на 2 октомври. В крайна 
сметка по-важното е, че ние 
отправяме апел към всички 
български граждани, без да се 
интересуваме от тяхната поли-
тическа ориентация – ляво или 
дясно и тези стереотипи на ми-
слене и говорене, които чува-
ме в последно време. Ние се 
интересуваме от всички бъл-
гарски граждани, които смятат, 
че само заедно може да пости-
гаме успехите, така че Бълга-
рия да е в състояние да реа-
лизира собствения си нацио-
нален интерес и да върви към 
развитие и благоденствие.

- Не Ви ли притеснява, че 
хората са апатични, за по-
реден път сме на избори и 
че няма да излязат да гла-
суват? 

- Притеснява ме наистина, 
но то това е равносметка на 
това какво се прави в родната 
политика в последните 30+ го-
дини. Опитваме се да правим 
едно и също с едни и същи ме-
тоди и очакваме различен ре-
зултат. Какво имам предвид? 
Политиците са активни пре-
ди избори, след което обик-
новено не чуват гражданите. 
Тази връзка между политици 

и гражданско общество е скъ-
сана. Ние се опитваме това да 
направим. Да върнем граждан-
ския импулс и връзката в пар-
тията да бъде жива. Това е и 
една от идеите, които залагаме 
с тези неща, които споменах-
ме като предложението, което 
имаме за Политическия борд, 
или както го наречем в послед-
ствие. Имаме и други идеи, но 
преди да сме ги обсъдили с по-
тенциалните участници, не бих 
искал да се спирам на името, 
защото първоначалната идея 
за Политически борд или Ети-
чен съвет е надпартийна. Тя не 
е свързана непременно с пар-
тия „Български възход“. Това е 
предложение към гражданско-
то общество да избере своите 
лидери, били те църковни, от 
бизнеса, БАН, синдикатите – 
хора с изградени морални ка-
чества, които да бъдат един мо-
рален коректив на целия поли-
тически живот. Поставяйки се 
като такъв, те ще могат да ко-
ригират и определят поведе-
нието на депутатите и резул-
татите, които постигат. Разби-
рам, че това е нова идея, ко-
ято се нуждае от много раз-
яснение, защото на пръв про-
чит предизвиква много въпро-
си, но в крайна сметка, аз съм 
го казвал и друг път пред бъл-
гарските граждани – аз имам 
идеи, които не мога да реали-
зирам сам. Трябва да търсим 

поддръжници, за да ги реали-
зираме. Няма как сам човек 
да реализира идеите си, вина-
ги се работи в екип и колкото 
е по-широк този екип и колко-
то повече гражданското обще-
ство участва в него, толкова е 
по-голяма вероятността да на-
мерим правилния път.

- Кои са основните посла-
ния към хората в икономи-
ческата сфера? Основно в 
нея са притесненията им – 
скачаща инфлация, растя-
щи цени. Как може това да 
бъде успокоено по някакъв 
начин, за да могат българи-
те да се почувстват стабил-
ни и защитени?

- За съжаление това е така. 
Хората наистина са притесне-
ни и от инфлацията, и от висо-
ките цени. Ако можем да об-
общим, те са омаломощени 
от липсата на икономическа 
перспектива и предвидимост 
в краткосрочен план. Идеи-
те, които имаме, можем да ги 
разделим в тези две плоско-
сти. На първо място – борба-
та с инфлацията като най-се-
риозен проблем в момента и 
на второ място, в по-средно-
срочен план – борбата с не-
равенството, за да може бъл-
гарските граждани с перспек-
тива да влязат в утрешния ден. 
Борбата с инфлацията е ясно, 
че се бори с повече произво-
дителност, с повече инвести-

ции в производството, с по-
вече работни места. За да се 
създаде благоприятен иконо-
мически климат, могат да се 
вземат бързи мерки, разбира 
се, при ясна преценка на рис-
ковете на спецификата на мо-
ментната икономическа ситуа-
ция. Имаме конкретен план и 
идеи, но не е моментът сега да 
ги разяснявам. В средносро-
чен план имам идея за една 
държава – две данъчни систе-
ми. Какво означава това? Се-
гашната данъчно-осигурителна 
система, която се базира на 
така наречения плосък данък, 
се запазва за голяма част от 
икономическите субекти, кои-
то не разполагат и не се инте-
ресуват от обществени сред-
ства. Без значение дали са на-
ционални, или чужди инвести-
ции, този цикъл е затворен, те 
правят своите икономически 
планове на базата на инвес-
тиции, производство, износ и 
остават в този данъчен цикъл, 
който в момента е познат. Но-
вото, което предлагаме, е така 
нареченият прогресивен подо-
ходен данък. Това означава, 
че всички субекти, ползващи 
обществен ресурс, които ра-
ботят с обществени поръчки, 
вече минават на друг режим 
на данъчно облагане. Тук клю-
човата дума е прогресивен – 
това означава, че държавата 
много внимателно определя 

в кои сектори и при какви ли-
мити да се определя този тип 
данъчно осигуряване, защото 
малките и средните фирми, ко-
ито са най-големият работода-
тел, за тях ще съществуват оп-
ределени граници. Дали ще са 
200, 500 хил. лева или 1 млн., 
ще се уточнява, но всички ос-
танали над тези прагове, кои-
то участват в обществени по-
ръчки, ще плащат своите да-
нъци на базата на прогресив-
ния метод. По този начин се 
гарантира, че малките и сред-
ните предприятия ще работят 
в предвидима среда, не са за-
плашени работните места и 
тяхната икономическа устой-
чивост. От друга страна – по-
големите фирми, които работят 
с големи обороти от обществе-
ни средства, ще връщат повече 
на държавата. Това са инстру-
менти и срещу корупция, и за 
намаляване на неравенството. 
Държавата ще събира повече 
пари, които няма да отидат в 
други тъмни сделки.

- Къде ще намерите съ-
мишленици за тези идеи?

- Това винаги е въпрос на 
преценка доколко имаме под-
крепа от българските граждани 
по тези идеи. На второ място, 
политиката е взаимодействие, 
т.е. попадайки в парламента, е 
въпрос на аргументи пред ос-
таналите партии. Всички тези 
мерки трябва да се прилагат 
много внимателно, за да не 
пострада икономиката. Бизнес 
климатът трябва да е предви-
дим и нещата да вървят в по-
ложителна посока.

- Добре, попадате в след-
ващото Народно събрание. 
С кого ще търсите партньор-
ство или коалиция?

- Рано е да отговоря на този 
въпрос, защото условията за 
такъв разговор е първо да ви-
дим как ще изглежда парла-

ментът и какви ще са сцена-
риите за съставяне на прави-
телство и коалиция, която би 
могла да носи потенциал за 
управление и възможности-
те за реализиране на полити-
ки. Аз съм казвал доста пъти, 
че ние нямаме червени линии 
по отношение на разговори и 
споделяне на идеи, по отно-
шение възможности за търсе-
не на коалиране и общи дейст-
вия. Конкретиката ще дойде, 
когато направим разговорите 
с тези партии и преценим до-
колко нашите идеи се прием-
ат или не се приемат. 

- Кои ще бъдат Вашите 
хора в Бургаска област и кой 
ще води листата?

- В момента тече вътрешен 
кастинг, тъй като партията е 
нова и ние нямаме изградени 
структури, за да кажем, че при-
мерно областният координа-
тор ще посочи или той е подхо-
дящият кандидат, така че тази 
тема я изоставяме. Работим 
по сценарий, който наподобя-
ва това, което казах, че кан-
дидатите биха могли да пра-
вят един предварителен под-
бор, намирайки триста чове-
ка, които ги подкрепят и кои-
то биха гарантирали за тях, и 
на базата на преценка на тези 
резултати до края на следва-
щата седмица ще имаме отго-
вор на този въпрос. 
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Събеседник

Стефан Янев:

Лидерът на „Български възход“ залага на обединението в името 
на България - истински патриотизъм, а не декларативен

Важно е гражданското общество да е 
коректив на работата на депутатите



Максим МОМЧИЛОВ

Лятото на 1906 е белязано с 
ескалация на българо-гръцки-
те отношения, като в Анхиало 
напрежението между гръцко-
то малцинство и българското 
население стига своя връх на 
30 юли. Поводът са борбите 
между българските четници 
и гръцките андарти в Южна 
Македония и Егейска Тракия 
след 1903, а непосредствени-
ят предтекст е клането над 
мирното българско население 
в Загоричане, Костурско. 

В България се надигат все 
по-масово антигръцки гла-
сове. На свой ред гръцкото 
малцинство продължава да 
се държи неразумно прово-
кативно - особено в южните 
черноморски градчета, къде-
то живеят негови компакт-
ни маси. Всъщност борбата 
между българското и гръц-
кото население по Южното 
Черноморие води началото си 
още от църковните борби по 
време на Възраждането. Тя 

се изостря в 
началото на юли, 

когато чашата на търпението 
от българска страна прелива 
след като се разбира, че вър-
хушката на гърците в страна-
та оказва финансова подкре-
па за въоръжаването и обо-
рудването на гръцките чети в 
Македония.

Първата вълна на антигръц-
ки вълнения идва от Варна. 
Там населението се обявява 
против пристигането на но-
воназначения гръцки митро-
полит Неофит и на 4 юли пре-
взема гръцката църква „Св. 
Никола“ и гръцката болни-
ца. На 16 юли в гнездото на 
елинизма Пловдив, на пл. 
„Княз Борис“ се провежда 
митинг срещу гръцките ван-
далщини в Македония, узнати 
чрез кореспондента на вест-
ник „Таймс“ Джеймс Баучер 
и чрез докладите на руски и 
австро-унгарски дипломати.

Участниците в митинга (над 
10 000 души) призовават пра-
вителството да спре вноса на 
гръцки стоки и да се бойкоти-
рат гръцките магазини, да не 
се назначават гърци на дър-
жавни и общински служби, 
да се прекъснат дипломати-
ческите отношения с Гърция, 
да се изгонят всички гръцки 

свещеници и да се затворят 
гръцките училища. 

Въпреки полицейските и во-
енни патрули, ситуацията из-
лиза извън контрол и митингу-
ващите завземат петте гръцки 
църкви и изгарят църковните 
книги на гръцки език. Избухва 
пожар в гръцката гимназия, 
който обхваща гръцките клу-
бове и кафене „Акрополис“. 
Опустошени и ограбени са 
гръцки магазини, фурни, апте-
ки, винарни, зъболечебници и 
печатници. Разгневената тъл-
па напада и гръцки къщи.

Войската 

открива 
огън срещу 

демонстрантите,
в суматохата гръцкият адво-
кат Малиядис стреля с пуш-
ка и убива печатаря Кръстю 
Мавродиев, след което се оп-
итва да избяга. Настигнат е 
от разярени мъже, които го 
линчуват на улицата и тялото 
му дълго след това се валя в 
прахоляка. 

През следващите дни ан-
тигръцките прояви набират 
скорост. Провеждат се митин-
ги в Бургас, Станимака, Русе, 
София, Казанлък, Сливен, 
Нова Загора, Айтос. Те са съ-
проводени с безредици и гра-
бежи, като почти навсякъде 
се повтаря случилото се във 
Варна и Пловдив.

В тази атмосфера Анхиало 
също се превръща в арена на 
кървави улични битки, убий-
ства и мародерства. Гърците 
се ръководят от анхиалския 
владика Василиос, който с 
кръст в едната ръка и с ре-
волвер в другата непрекъсна-
то ги насърчава: „… да се бият 
до последна капка кръв, но да 
не позволят на тези кучета и 
дебелоглави българи да запо-
вядват в малката Елада“.

Още в началото на ан-
тигръцката кампания (през 
1905 г.) гръцкото население 
на Анхиало, наброяващо 4500 
души от 5300 жители, започ-
ва да се запасява с оръжие 
и муниции. Те се доставят не-
легално с гемии от Цариград 
и се складират в манастира 
„Св. Георги“, който от дъл-
ги години е обект на споро-
ве между българи и гърци. 
Военно отделение завзема 
манастира и конфискува оръ-

жието като църковната оби-
тел остава да се управлява 
от българско църковно насто-
ятелство.

На 30 юли селяни от окол-
ните села тръгват към града, 
за да присъстват на пред-
варително обявения от бъл-
гарската общност митинг. 
Достигайки до града, те са 
пресрещнати 

с пушечна стрелба 
от гърците,

изнесли преди това оръжия-
та от манастира. Неколцина 
са ранени, другите отстъпват. 
Но скоро се завръщат въоръ-
жени и се завързва истинско 
сражение.С викове: „Ура“ и 
„Долу гърците“ селяните ата-
куват окопалите се в митро-
полията и няколко общест-
вени сгради гърци и завзе-
мат джамията. Престрелките 
продължават няколко часа. 
Околийският началник призо-
ва гърците да спрат стрелба-
та, но те отговарят с още по-
ожесточени залпове.

Междувременно се подпал-
ват част от къщите и силният 
вятър, който този ден духа от 
морето, бързо разпростра-
нява пожара. Повечето по-
стройки са дървени и лесно 
пламват. От Бургас на помощ 
пристига пожарна команда и 
подразделение на Бургаския 
гарнизон. Едва след намеса-
та на войската и след като 
привършват мунициите, гър-
ците започват да се преда-
ват. Войниците и огнеборци-
те се борят с огнената стихия 
до сутринта, когато пожарът 
е напълно овладян.

По-голямата част от Анхиало 
е изпепелена. Изгарят над 
1000 сгради, сред които бъл-
гарско и гръцко училище, две 
църкви, телеграфо-пощенска-
та станция. В развалините са 
намерени телата на 14 уби-
ти, от които четирима бъл-
гари. Пострадалото населе-
ние е настанено в съседни-
те села и Бургас. Охраната 
на града е поета от армия-
та. Инициаторите на конфли-
кта, начело с митрополита 
Василиос и кмета Ставридис 
са предадени на прокуратура-
та. Правителството предпри-
ема спешни мерки за ликви-
диране на последствията от 
трагедията.

Научавайки за събитията 
в България, на 1 август въ-
трешният министър Димитър 
Петков 

се завръща 
спешно с „Ориент 

експрес“
от Париж. Същия ден се свик-
ва извънредно заседание на 
Министерския съвет, а на 3 
август министърът присти-
га в Анхиало. Той веднага се 
разпорежда за провеждане-
то на анкета, която в край-
на сметка установява, че ви-
новници за трагичните съби-
тия са гърците.

Материалните загуби се 
оценяват на 2 милиона лева. 
Кабинетът отпуска помощ на 
пострадалите в размер на 
420 000 лв. Специална коми-
сия раздава храна, завивки 
и дрехи.

Какво става в Анхиало на 
30 юли и през следващите ня-
колко дни, е описвано мно-
гократно, като публикации-
те са в две взаимоизключ-
ващи се (българска и гръц-
ка) версии. Христо Силянов 
в „Освободителните борби на 
Македония”, т. II, (фототипно 
издание, 1983 г.) предава в ре-
зюме случилото се по след-
ния начин: 

„Въ Анхиало, обаче, се раз-
играха потресни събития, ко-
ито хвърлиха черно петно 
върху целото движение: по-
големата часть на града бе 
унищожена отъ пожаръ и 14 
души загинаха въ пламъците 
и въ едно ожесточено сраже-
ние, което трая целия день. 
Въ късо резюме, историята 
на страшните анхиалски съ-
бития е следната: Близу до 
Анхиало има единъ манасти-
ръ, „Св. Георги”, владенъ отъ 
гърците, но оспорванъ, като 
много други гръцки църковно-
общински имоти, отъ българи-
те. Уведомено, че въ манасти-
ра гърците държатъ складъ 
отъ оръжие и муниции, пра-
вителството, още преди ми-
тинга, изпрати едно войско-
во отделение, което конфис-
кува складираното оръжие. 
Пазачите на склада, обаче, 
успеха да избегатъ и да се 
укриятъ въ града. Следъ тази 
находка правителството на-
товари българската църков-
на власть да управлява вре-
менно манастира, докато съ-
дилищата се произнесатъ по 
спора за правовладението 
му. Българите отъ околните 

села, които до тогава немаха 
достъпъ въ манастира, поис-
каха въ навечерието на ми-
тинга, да посетятъ манастира, 
но се натъкнаха на въоръже-
на съпротива отъ страна на 
анхиалските гърци; посрещ-
нати съ пушечни изстрели, те 
се върнаха. На 30 юлий жи-
телите на същите села се от-
правиха къмъ града за да взе-
матъ участие въ оповестения 
митингъ, но като наближиха 
града, те беха пакъ посрещ-
нати съ пушечна стрелба. 
Паднаха неколцина ранени. 
Нападнатите отстъпиха, по-го-
лема часть отъ техъ, ожесто-
чени, се върнаха въоръжени и 
предъ самия градъ се завърза 
истинско сражение. Гърците, 
изтикани отъ позициите си, 
отстъпиха въ града и се за-
твориха въ неколко учрежде-

ния, а най-много въ църквата, 
където имаха складирано зна-
чително количество оръжие и 
муниции. Сражението се пре-
несе по улиците и предъ църк-
вата. Малкото жандармерий-
ско отделение се оказа без-
силно да разпръсне сражава-
щите се. Напраздно и околий-
скиятъ началникъ увещаваше 
обсадените да спратъ стрел-
бата, за да се отслаби ожес-
точението на нападателите 
и да се тури край на кръво-
пролитието. На поканите му 
гърците отговаряха съ по-си-
ленъ огънь. Между това, въ 
една къща избухна пожаръ. 
Силниятъ ветъръ спомогна 
за бързото разпространение 
на огъня, толкова повече, че 
по-големата часть на къщите 
съ дървени. Сражението оба-
че не спираше. На поканите 
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Анхиалското лято на 1906 - 30 юли и 
дните след това… Преселниците отплуват  
от Месемврийския залив за Солун  
с кораба „Габриела” на 5.08.1924 г. 

Аерофото снимка на Анхиало 20-те години на XX век със следи от пожара през 
1906 г.

Карта на старо Анхиало преди пожара – 27-28.07.1906 г. Прекопирана е на ръка 
от Сирма Мих. Нарлиева, по мъж Каприева, от гр. Поморие преди 1990 г., когато е 
била на екскурзия в Гърция. Неин е и преводът от гръцки.

Прекопирането е направено вероятно от оригинала – топографска скица на 
Анхиало в М 1:15000 на д-р К. Мавроматис.

Анхиалският владика Василиос, фото Л. Кокинос



на околийския началникъ да 
прекъснатъ стрелбата, за да 
се организира спасителната 
служба, обсадените отгова-
ряха пакъ съ гърмежи. Тогава 
властьта остави сражаващи-
те се и се зае съ спасяването 
на хората, които се бореха съ 
огнената стихия. Пожарната 
команда отъ Бургазъ и едно 
войсково отделение прис-
тигнаха на коне, но пожаръ-
тъ продължаваше да се шири. 
Вечерьта, къмъ 8 часа, прис-
тигна отъ Карнобатъ, къде-
то се намираше на лагеръ 
Бургазкиятъ гарнизонъ, едно 
по-големо отделение войска. 
Тогава гърците се предадоха. 
Пожарътъ, обаче, бе оконча-
телно потушенъ чакъ на дру-
гия день зараньта. 

Равносметката на този съд-
боносенъ за Анхиало день е: 
14 души убити, отъ които 4 бъл-

гари, 733 сгради (отъ всичко 
1147) изгорели, между които 
околийското управление, те-
леграфо-пощенската станция, 
почти всички други държавни 
учреждения, заедно съ архи-
вите, гръцкото училище, бъл-
гарското училище, една джа-
мия и пр.”

Отразяването на събитието 
от първа ръка се съдържа в 
излизащия тогава единствен 
вестник в Анхиало „Край“. В 
бр.110/24.06.1906 във вестника 
е публикуван апела: „Правете 
митинги!“, в бр.114 на 22 юли в 
статията „Бурни дни“ се пуб-
ликува как тревогата се пре-
нася от Варна и Пловдив към 
Бургас и Анхиало. На 29 юли 
в бр.115 във вестника са пуб-
ликувани разкрития за пла-
на на превъзбудената гръцка 
общност „за самоотбрана,за 
въоръжаване и 

за избиване на 
всички български 

чиновници“.
На 9 август в бр.116, пър-

вият след пожара, вестникът 
излиза с черна рамка в която 
излага почасово хронология-
та на събитията, прави първо-
начална равносметка, разда-
ва справедливост (българи-
те са жертвите, гърците - аг-
ресорът, Василиос е главни-
ят подстрекател). Вестникът 
припомня, че е предупреж-
давал за опасността: „В гра-
да се откриваше война меж-
ду два единоверни народа, 
вечни неприятели един към 
друг. Ние винаги сме писали 
за подземната война, която 
се водеше между българи и 
гърци из нашенско“.

Гръцката версия за събити-
ето, изложена в Меморандума 
от 14 август 1906, е напълно 
противоположна по отноше-
ние на вината и съответно на 
мартирологията.

Определена представа за 
вината дават сведенията за 

привлечените под отговор-
ност. Отначало в бр.117 от 
12 август “Край” съобщава 
за 33 арестувани (от тях 4 
освободени без гаранция, 1 
с гаранция и 14 задържани). 
Между обвиняемите са кме-
тът Ставридис и 6 съветници 
- всичките гърци, между кои-
то и С. Леблебеджи.

По-пълни са данните от 
Централния държавен архив 
от 9 септември 1906, в които 
се съобщава за 122 послед-
ствени (94 гърци и 28 бълга-
ри), като 96 са обвинени в ме-
теж, а 26 - в кражби.

Опожаряването на Анхиало 
обтяга до крайност отноше-
нията с Гърция. В Атина бор-
сата и магазините са затво-
рени в знак на национален 
траур. Атинският архиепис-
коп отслужва панихида, на 
която присъстват минист-
ри и депутати. Към България 
са предявени претенции за 
1 500 000 лв. обезщетения за 
нанесените вреди на гръцки-
те поданици. Искането е от-
хвърлено от българските вла-
сти. Вселенският патриарх 
Йоаким изпраща протестен 
мемоар до княз Фердинанд, 
който е пренебрегнат от двор-
цовата канцелария.

Арестуваните за погрома 
са отведени в Бургаския за-
твор. За да успокои възбу-
дата сред обществеността, 
прокуратурата изпраща вла-
диката Василиос под дома-
шен арест при сливенския 
митрополит Геласий. По вре-
ме на следствието той е об-
винен за подбудител и водач 
на гърците, които са наруши-
ли и причинили трагедията в 
Анхиало.

Въпреки тези констатации, 
по външнополитически съо-
бражения в края на ноември 
1906 Василиос е освободен 
под гаранция, а по-късно е 
екстрадиран в Цариград. Не 
са наложени наказания и на 
останалите задържани.

Пожарът от Анхиало  
така и 

не успява да 
достигне до 
Месемврия

където кмет по това време е 
Янако Янулов. Надвисналата 
опасност от погром и на този 
град кара гръцките му жите-
ли да се въоръжат и да орга-
низират денонощни дежур-
ства. Когато обаче се разби-
ра, че към полуострова е тръг-
нал въоръжен отряд, Янулов 
издава заповед всички да се 
приберат по домовете си и 
да не се допускат провока-
ции. Кметът посреща отряд-
ниците и се споразумява с 
техните водачи. Съгласно 
споразумението в църквата 
„Св. Стефан” започва да се 
служи на български език, а 
в църквата „Св. Богородица” 
остава служенето на гръцки 
език. В бр.125/30.09.1906 вест-
ник „Край“ Марин Маждраков 
публикува следното за случи-
лото се: „Гърците в Месемврия 
доброволно отстъпиха на бъл-
гарите църквата - Митрополия 
и [тя] стана „Св. Стефан”, 
предадоха училището и [то] 
стана „Любен Каравелов”. 
Благодарение на споразуме-
нието, постигнато с взаимни 
отстъпки, Месемврия и жи-
телите му, благодарение на 
кмета си спестяват съдбата 
на Анхиало. 

Две години след по-
грома на 30 юли вестник 
“Край” в бр.143/28.02.1908 
пише: “Маската падна, ис-
тината блесна - в Анхиало, 
Месемврия и Созопол няма 
гърци. Има само погърчени 
българи!”.

Животът в градовете със 
смесено българо-гръцко насе-
ление постепенно поема нор-
малния си ход, ала вече не е 
същото. Гръцките просветни 
и църковни общини изчезват 
или загубват до голяма степен 

своята значимост. Елините 
масово се изселват. С кора-
би от варненското и бургаско-
то пристанище хиляди семей-
ства напускат страната и за-
минават за Цариград, Солун 
и Атина. Месемврийците се 
изселват с кораба „Габриела” 
на 05.08.1924 г. Преди отпъту-

ването си те плюят “варвар-
ска” България и демонстра-
тивно изтърсват дрехите си, 
за да не остане българска 
прах по тях. 

И в наши дни случилото се в 
Анхиало преди и след 30 юли 
1906 продължава да буди ин-
терес. “Анхиало, 1906 - поли-

тическата икономия на един 
етнически конфликт”, публ. 
за първи път в сп. ”Критика и 
хуманизъм”, кн.33, бр.3/2010, 
чийто автор е Румен Аврамов 
- програмен директор на 
Центъра за либерални стра-
тегии - София, е поредното 
доказателство за това.
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История

Анхиало не успял  
до Месемврия

Изселването на месемврийците на 05.08.1924 г.

Кметът на Месемврия Янако Янулов

В църквата „Св. Стефан” започва да се служи на български език

З А П О В Е Д
№ РД-09-933/23.08.2022г.

гр. Камено
На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската 

собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, 
ал.4 от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Ка-
мено по т.19 от Протокол № 33 от 28.07.2022г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддава-

не за продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, както следва:

- ПИ с идентификатор 35883.106.24 (три, пет, 
осем, осем, три, точка, едно, нула, шест, точка, 
две, четири), с площ 509 (петстотин и девет) кв.м., 
в местността “Извън регулация”, по КККР на гр. 
Камено. Трайно предназначение на територията: 
Земеделска. Начин на трайно ползване: За друг 
вид застрояване. Граници на имота: 35883.106.21, 
35883.106.23, 35883.106.17, 35883.106.19;

Начална тръжна цена – 8 660.00 (осем хиляди шест-
стотин и шестдесет) лева, без ДДС, съгласно експерт-
на оценка. 

Стъпка за наддаване 10% от началната тръжна цена 
– 866.00 (осемстотин шестдесет и шест) лева. 

Предложенията за наддаване в търга, не могат да 
бъдат по-малки от 10 % от първоначалната тръж-
на цена.

Депозит за участие в търга е в размер на 866.00 
(осемстотин шестдесет и шест) лева. 

II. Търгът за продажбата на ПИ с идентификатор 
35883.106.24, в местността „Извън регулация“, по 
кадастрална карта и кадастрални регистри на гр. Ка-
мено, общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 509 
кв.м., с начин на трайно ползване: „За друг вид за-
строяване“, ще се проведе в гр. Камено, в сградата 
на общинска администрация Камено на 13.09.2022г. 
от 10:30 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Цен-
търа за услуги и информация на гражданите, всеки ра-
ботен ден от 8:30 до 16:00 часа до 12.09.2022г.

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на каса-
та на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията 
се извършват в български левове по банкова сметка 
на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: 
BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на 
касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 12.09.2022г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-
тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 

Декларация, че участникът не е лишен от право да 
упражнява търговска дейност;

Декларация, че участникът не е обявен в несъсто-
ятелност;  

Декларация, че участникът е запознат с регламен-
та за участие в търга; 

Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични дан-

ни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), как-
то и обекта, за който кандидатства. Документите се по-
дават до 16:00 часа на 12.09.2022г. в Община Каме-
но, като в запечатания плик се слагат следните задъл-
жителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се предста-
вя копие от лична карта. Когато участникът е юриди-
ческо лице се представя  документ за регистрация или 
посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е предста-
вяне на извадка от електронната страница на Търгов-
ския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Наддавателно предложение (цена), което се поста-

вя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан 
и надписан от кандидата с посочване на имената му, 
както и обекта, за който кандидатства. (Наддавател-
ното предложение представлява посочване на броя 
на стъпките, с които кандидатът предлага същата 
да бъде увеличена, както и посочване цифром и сло-
вом на конкретно предложената цена). За валидно се 
приема наддавателно предложение, с което е направе-
на поне една стъпка, над началната цена. Всяко пред-
ложение, представено в незапечатан плик или което не 
съдържа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, ко-
гато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 20.09.2022г. от 10:30 часа. Закупуване 
на документи, внасяне на депозит и подаване на за-
явления за участие в повторния търг се извършва до 
16:00 часа на 19.09.2022г., по реда указан в насто-
ящата заповед.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да 
се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
23.08.2022г.



Дона МИТЕВА

По двете главни улици 
на Бургас магазините се 
надпреварват за внимани-
ето на туристите, особено 
лятото. Витрините, а и про-
давачките до една или дру-
га степен дърпат окото, 
кой с каквото може.

Този обаче не е от тях, а 
и тридесет и една годишни-
ят Димитър Цветанов, ко-
гото намираме вътре, не 
стои отпред като повечето 
от колежките си. Дете от 
семейство на медици, той 
самият е треньор по фут-
бол на деца. Сам играе 
футбол на малки вратички, 
но е отдаден и на музиката 
- по своеобразен начин. 

Музикалният магазин 
„Медитон“ е семеен биз-
нес, който имат в парт-
ньорство с Костадин Не-
дялков, собственик на 
„Стефкос Мюзик“.

„От 91-ва година музи-
калният магазин е тук. 
Предлага плочи и дискове. 
Има и аудиокасети, но те 
са повече за колорит. Мал-
цина са тези, които търсят 
касетите. Основно са ко-
лекционери, отдадени на 
страстта си, или хора в по-
зряла възраст, които още 
си имат касетофони у дома 
и ги ползват“, разказва 
младият мъж.

Спортът и музиката при 
Димитър вървят ръка за 
ръка. От ученик още започ-
ва да помага в магазина и 
се чувства прекрасно сред 
плочите и дисковете. По-
знава онова, което има в 
наличност. А вече четири 
години е плътно отдаден 
на продажбата на плочи, 
дискове, касети в центъра 
на Бургас.

Младият мъж няма лю-
бим конкретен стил, слуша 
всичко в зависимост от на-
строението си и компания-
та. „Слушам рок, джаз, бг 
естрада… всичко – стига то 
да гали ухото“, усмихва се 
бургазлията.

Културата на слушане и 
уважаване на музиката е 
дошла от семейството, къ-
дето винаги са се водили 
разговори на тази тема. 
Никой не му е натрапвал 
вкус, нито го е поучавал 
какво да слуша, затова с 
еднакво наслаждение слу-
ша различните стилове, не 

пренебрегва и класиката, 
което е похвално за млад 
човек.

За хората, които се отби-
ват в царството на плочите 
и дисковете казва, че ня-
мат определен и конкре-
тен профил – има от вся-
какви възрасти и с всякак-
ви предпочитания.

„Хубавото е това, че мла-
дите хора, дори и тези по-
малки от мен, в последни-
те години се вълнуват от 
плочите. Търсят се ретро 
или пък чисто нови. Сред 
ретрото са предпочитани 
обикновено рок и джаз. 
Също и класическите“, 
обяснява младият мъж.

Най-ценната плоча, коя-
то е продадена в семейния 
магазин на Димитър, е от 
концерт на „Лед Цепелин“ 
и тя е купена от бургазлия, 
техен редовен клиент, за-
клет меломан. 

Младите предпочитат 
мелодичен и съвременен 
рок, разказва за наблюде-
нията си треньорът по фут-
бол, който продава музи-
ка.

Изказва съжаление, че 
малцина са съвременните 
български певци и музи-
канти, които издават пло-
чи. Като пример сочи Лю-
бо Киров и казва, че наис-
тина плочите му са много 
търсени.

Примата на българската 
естрада Лили Иванова съ-
що се търси, но там става 
дума за плочи, които са за-
писвани преди години от 
“Балкантон“.

При дисковете, както и 
при плочите, важи макси-
мата: „За всеки влак си 
има пътници“, усмихва се 
Димитър. Има и шеговито – 
конфузна ситуация зад гър-
ба си. „Питаха ме дали има 
при мен дискове за спи-
рачки. Искрено се надя-
вам, че това бе някакъв оп-
ит за майтап“, спомня си 
младият мъж.

Приятелите му гледат се-
риозно на това, с което се 
занимава извън спорта, 
даже има и клиенти на ма-
газина, които предпочитат 
да снабдяват за себе си с 
хубава музика, а и за пода-
ръци купуват от там.

Опитът на Димитър, кой-
то всеки ден посреща раз-
лични клиенти в музикал-
ния магазин показва, че 

мода в търсенето на музи-
ката няма. Широка е пали-
трата на предпочитания, 
но в последните години ку-
пуването на плочи и диско-
ве става все по-бутиково 
занимание. Обикновено на 
него са отдадени истински 
любители – меломани.

„След навлизането на 
интернет в ежедневието на 
хората, възможността да 
се изтегли и слуша музика 
се разшири неимоверно. 
Много са вече източници-
те, през които всеки нами-
ра любимите си парчета. 
Това до голяма степен уби 
бизнеса. Сега дори на 
смартфона можеш да си 
пуснеш музика. Можеш да 
я дръпнеш от различни 
места и на флашка да си я 
носиш и пускаш където ре-
шиш. 

Да, качеството си има 
цена. Плочите и дисковете 
си остават висока топка, 
но пък не всички са склон-
ни да плащат за това“, 
обяснява какво се случва 

на музикалния пазар Ди-
митър Цветанов.

Както във всички сфери, 
така и тук кризата се усе-
ща. Усеща се и липсата до 
голяма степен на руските 
туристи това лято.

„Руснаците години наред 
бяха едни от най-добрите 
ни клиенти преди години, 
защото там плочите особе-
но са много скъпи. Сега 
при ограниченията, които 
има наложени заради вой-
ната с Украйна, броят на 
руснаците намаля по Чер-
номорието. И при нас това 
също се отрази. Няма как 
да не се каже, че хубав 
клиент бе руснакът“, раз-
казва за положението на 
пазара Димитър. 

Освен българи, дошли от 
вътрешността на страната, 
които отнасят плоча или 
диск за спомен от Бургас, 
това лято прага на мага-

зинчето прекрачват основ-
но поляци и германци, кои-
то почти винаги си тръгват 
с покупка.

Сред клиентите има и де-
ца. Малчуганите, без зна-
чение дали са българчета, 
или чужденци, предпочи-
тат Майкъл Джексън, на-
ред с детските песнички 
на различни езици.

Опираме до болната те-
ма – чалгата, още повече, 
че в последните дни интер-
нет ври от топ новината, че 
песента „Комбайна – вър-
шачка“ на оркестър „Кам-
чия“, се превърна в хит - 
обединител на Балканите. 
Пеят я сърби, македонци, 
албанци, хървати и нашен-
ци – разбира се.

„Чалгата вече не се тър-
си толкова много, както 
беше преди години. Има 
спад на интереса към този 
музикален жанр или може 
би ценителите му си наба-
вят парчетата от други из-
точници, а не купуват ди-
скове“, казва Димитър. 
Той бърза да подчертае, че 
има много народна музи-
ка, от всички краища на 
България, която се предла-
га, и тя е желана и купува-
на както от нашенци, така 
и от чужденците, които ис-
кат да отнесат нещо инте-
ресно, българско, което 
рисува неповторима ат-
мосфера.

Да продаваш плочи и ди-
скове и да си същевремен-
но треньор по футбол са 
две доста различни зани-
мания, но изхождайки от 
познанството с Димитър 
Цветанов, обединяващото 
в случая е хъсът и увере-
ността, с които работи. 
Спокойствието и елегант-
ната ненатрапчивост в из-
казването на собствените 
наблюдения по отношение 
на музиката предизвикват 
уважение и респект към 
младия човек.
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ПрофесиЯ
Треньор по футбол на 
деца продава музика
4 Димитър цветанов няма любим стил, слуша 
всичко - стига то да гали ухото

4 В семейния бизнес помага от ученик, а от 
четири години вече е плътно ангажиран с него Димитър в музикалния магазин

Магазинът за музика е царство за меломаните

Да си треньор на деца е много отговорно

Предпочитанията на Димитър са за футбол на 
малки вратички

СЪОБЩЕНИЕ

ЗК "Единство" - с. Голямо Буково, обл. Бургас, общ. Средец, ка-
ни всички член-кооператори на годишно отчетно-изборно събра-
ние, което ще се проведе на 15.09.2022 г. при следния

ДНЕВЕН РЕД
1. Отчетен доклад на УС за дейността на кооперацията през 

2021 г.
2. Избор на председател на кооперацията.
3. Избор на УС и КС на Кооперацията.
4. Разни.
Събранието ще се проведе в Административната сграда на Коо-

перацията в с. Голямо Буково от 10:00 часа. При липса на кворум 
събранието ще започне един час по-късно.

От Управителния съвет на Кооперацията



Георги РУСИНОВ

Бургаската гордост в плу-
ването и почетен гражда-
нин Цанко Цанков е съвсем 
близо до първото истори-
ческо участие на българин 
в преплуването на Гибрал-
тарския проток. Този мара-
тон е с богата история – от 
134 години смелчаци пре-
плуват от Европа до Афри-
ка в най-тясната точка по 
море – 17 километра. Това 
е от Тарифа в Испания до 
Танжер в Мароко. Гибрал-
тарското плуване се смята 
за едно от най-трудните в 
света.

Три години маратонът не 
бе провеждан заради ко-

вид пандемията. Тази годи-
на обаче 167 от най-добри-
те плувци в света са се за-
писали за участие. Това ка-
за мениджърът на Цанков 
Николай Илиев. 

„Имаше елиминационни 
етапи. Първоначално всич-
ки плуваха на басейн. На-
шият Цанко Цанков бе пър-
ви. Отсетите след това плу-
ваха и на море, като Цан-
ко отново победи всички. 
Така след още едно отся-
ване, 24 от най-добрите 
плувци ще преплуват Ги-
бралтар. Самото плуване 
ще е много тежко, но съм 
убеден, че можем да се 
похвалим с голям успех“, 
каза той. 

Състезанието ще се про-
веде някъде между датите 
1 и 10 септември. Точна да-
та няма, тъй като ще се ча-
ка ден с възможно най-до-
бри атмосферни условия. 

Плуването на Цанко ще 
бъде запечатано за поко-
ленията във филм, който 
Община Бургас спонсори-
ра. Това заяви заместник-
кметът Диана Саватева. 
Самият Цанко обясни, че 
подготовката му е много 
сериозна. Освен това Бур-
гас ще получи престижна 
реклама пред света, тъй ка-
то екипировката на нашия 
плувец ще е с логото на об-
щината и българския три-
багреник.

Служебният министър на спорта Ве-
села Лечева се обяви срещу отпускане 
на допълнителни средства за залата в 
Бургас. Съоръжението се строи вече 
повече от седем години, като по думи-
те й струва близо 65 млн. лева.

Тя посочи, че проектът е започнат „на 
парче, с идеята да се направи малка 
многофункционална зала за нуждите 
на Бургас", и добави, че във времето са 
взети грешни решения за допълнител-
но финансиране.

„Има една българска поговорка „Пет 
пъти мери, един път режи", но тук това 
не е свършено“, коментира Лечева пред 
БНТ.

„Смятам, че ще е изключително не-
добросъвестно, ако отпуснем допълни-
телни 7,5 милиона лева, защото досе-
га са поети разходи от 65 милиона ле-
ва. Няма как такова съоръжение да ос-
тане незавършено, но в същото време 
това няма как да стане за сметка на 
българския данъкоплатец. Смятам, че 
ангажиментите, които са поети, и об-
ществената поръчка, която е направе-
на, както и договорът, който е подпи-
сан, трябва да бъдат изпълнени. На то-
зи етап отпускане на допълнителни 
средства за залата в Бургас би било не-
добросъвестно действие“, категорич-
на бе спортната министърка.

Весела Лечева отказа допълнителни 
средства за „Арена Бургас“

Чф

Цанко ще се бори с най-добрите в света 
при преплуването на Гибралтар

„Черноморски фар“

Легендата Стефан Шварц отпътува за ро-
дината си след няколкодневен престой в 
Бургас. Той се запозна с ръководството и 
треньорския щаб на „Нефтохимик“, срещна 
се с ветерани и общественици, обиколи ре-
гиона като стана и обект на внимание на ог-
ромен брой медии. След 24-годишно прекъс-
ване отново стъпи и на стадион „Лазур“. Ви-
зитата му съвпада с 60-годишнината от съз-
даването на „Нефтохимик“. 

Шварц дойде в Бургас със съдействието и 
поканата на Кирил Евтимов, който е футболен 
космополит с голям брой футболни контакти 

по целия свят. На тръгване Шварц написа във 
Фейсбук: „Благодаря на България, Бургас и на 
моя добър приятел Кирил за фантастичната 
5-дневна екскурзия. Поздравен с топло бъл-
гарско гостоприемство. Хубави спомени и но-
ви приятелства също създадени! Благодаря ви 
за този път и така скоро отново!“

Преди да отпътува той даде специален ав-
тограф за вестник „Черноморски фар“, ме-
дията, която отразяваше неговия престой в 
Бургас.

Легендата Стефан Шварц със специален 
поздрав за „Черноморски фар“
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„Благодаря на България 
и на моя приятел 

Кирил“, заяви той

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-674/24.8.2022 г. на кмета на общи-
ната

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за продажба на недвижим имот-частна общинска соб-
ственост, а именно: УПИ IХ в квартал 36 по ПУП на с. Бродилово,  
с площ от 424в.м

Начална тръжна цена – 16536  лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  пър-

воначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-

то на Община Царево до 15,00 ч. на 9.9.2022г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 

12.9.2022г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Общи-

на Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен ети-
кет с наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -1653,60 лева -10 % от началната тръжна це-
на,  вносим по сметка на Община Царево-  ВG35 UNCR 
70003324008729, най-късно  до 9.9.2022г.

 Дата на отваряне на предложенията-13.9.2022г. , час-10,30 ча-
са, място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общин-
ска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-673/24.8.2022 г.
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ 
№48619.505.1004 по КККР на гр. Царево,  с площ от 291 кв.м., с 
трайно предназначение-урбанизирана.

Начална тръжна цена – 19497 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  пър-

воначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-

то на Община Царево до 15,00 ч. на 9.9.2022г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 

12.9.2022г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Общи-

на Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен ети-
кет с наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -1949,70 лева -10 % от началната тръжна це-
на,  вносим по сметка на Община Царево-  ВG35 UNCR 
70003324008729, най-късно  до 9.9.2022г.

 Дата на отваряне на предложенията-13.9.2022г. , час-10,00 ча-
са, място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общин-
ска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-675/24.8.2022 г. 
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ 
№48619.505.1007 по КККР на гр. Царево,  с площ от 301 кв.м., с 
трайно предназначение-урбанизирана.

Начална тръжна цена – 20167 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  пър-

воначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-

то на Община Царево до 15,00 ч. на 9.9.2022г. 
 Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 

12.9.2022г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Общи-

на Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен ети-
кет с наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на 
депозит за участие -2016,70 лева -10 % от началната тръжна це-
на,  вносим по сметка на Община Царево-  ВG35 UNCR 
70003324008729, най-късно  до 9.9.2022г.

 Дата на отваряне на предложенията-13.9.2022г. , час-10,15 ча-
са, място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общин-
ска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след 
закупуване на тръжната документация, всеки работен ден до дата-
та на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

П О К А Н А

На основание чл.27, ал.1, т.1 от устава на ЗКПУ „ Нов живот“ 
гр. Бургас кв.„Лозово“, Управителният и Контролният съвет, свик-
ват РЕДОВНО ОБЩО ОТЧЕТНО ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ  на 17.09.2022г./
събота/ от 9.00ч. в двора на Кооперацията при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Информация за отпаднали член-кооператори.
Докладва:  Председател на УС
2. Отчет за дейността на Управителния съвет за 2021г. 
Докладва:  Председател на УС
3. Отчет за дейността на Контролния съвет за 2021г. 
Докладва:  Председател на КС
4. Приемане на Годишния финансов отчет на Кооперацията за 

2021г.
Докладва: Гл. счетоводител
5. Избор на председател на УС. Избор на Управителен и контро-

лен съвет.
6. Други /текущи/.

При липса на кворум на основание чл.28, ал.1, т.2 от устава на 
кооперацията, събранието ще се проведе 1 /един/ час по-късно не-
зависимо от броя на присъстващите член-кооператори на същото 
място и при същия дневен ред.

22.08.2022г.  ОТ УС НА КООПЕРАЦИЯТА 
гр. Бургас

СЪОБЩЕНИЕ
До заинтересованите лица 

и общественост

Съгласно изискванията на 
чл. 4, ал. 2 на Наредбата за 
условията и реда за извърш-
ване на оценка на въздейст-
вието върху околната среда

Бисер Иванов Владимиров, 
уведомява всички заинтересо-
вани лица, че има следното ин-
вестиционно намерение, ,,Из-
работване на проект за ПУП-
ПРЗ за ПИ 48619.505.103, по 
КК на  гр. Царево, кв.,,Белият 
бряг", Общ. Царево”.

Писмени възражения и пред-
ложения от заинтересованите 
лица могат да се изпратят в 14-
дневен срок от обявяване на 
съобщението на следните ад-
реси:

Община Царево, гр. Царево, 
ул. ,,Хан Аспарух" №36

РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, 
ул.,,Перущица" №67, ет. 3



„Черноморски фар“

Тончо Русев е емблема-
тична личност не само за 
град Бургас. Той остави 
трайна следа в българската 
музикална култура. Ще го 
запомним като диригент и 
автор на музиката за пове-
че от 1000 шлагерни песни. 
„Топъл дъжд“, „Наше лято“, 
„А дали е така?“, „Телефон-
на любов“, „Обич за обич“ 
са сред мелодиите, на фо-
на на които много от нас 
са се влюбвали, мечтали и 
преживявали най-красиви-
те и празнични моменти в 
живота си.

Именно тях, както и пле-
яда други негови песни ще 
чуем на 1 септември. Тога-
ва на голяма сцена на пло-
щад „Тройката“ ще се качат 
талантливи изпълнители, 
родом от Бургас или свър-
зани с него, които ще участ-
ват в един празник, посве-
тен на музиката. В афиша 
са имената на Рафи, Крис-
тина Дончева, Стефан Ил-
чев, група FOUR, Вокал-
но трио Dйjа vu, Димитър 
Атанасов и Христо Младе-
нов, Мина Пенкова, Георги 
Дюлгеров и Марияна До-

брева-Велева.
С цел приемственост и 

предаване на музиката 
през поколенията, по но-
вите аранжименти на злат-
ните песни на Тончо Русев 
работят аранжорите Пла-
мен Велинов, Димитър 
Атанасов, Петър Алексиев, 
Руслан Карагьозов и Кра-
симир Гюлмезов.

Серията от събития, пос-

ветени на композитора, 
включва още създаване 
на постоянна експозиция, 
носеща неговото име; из-
работка и отпечатване на 
музикална школа с новите 
аранжименти, каталог и CD 

с песни от концерта, които 
ще бъдат подарени на бур-
гаските училища; изработ-
ка и експониране на външ-
на изложба, посветена на 
живота и творчеството на 
почетния бургазлия.

ЧфБулевард16 26 август - 1 сЕПтЕМвРИ 2022
в бургас

Култови места от Бург

„Черноморски фар“

На 26 август (петък) пло-
щадът пред Държавна опе-
ра – Бургас ще се превърне 
в арена на тематична „Вечер 
на Египет“. От 17:30 до 21:00 
часа ще има ателиета за ри-
суване върху папирус, сним-
ка с тематично египетско об-
лекло. Танцова школа „Бели 
денс“ – Бургас ще представи 
традиционен египетски фолк-
лор – стил „Балади“ – един от 
най-популярните и разпрос-
транени варианти на класи-
ческия източен танц; атрак-
тивният фолклорен танц с 
бамбуков стик в стил „Саи-
ди“; впечатляваща и вълшеб-
на модерна интерпретация с 
„крилата на богинята Изида“; 

нежен, чувствен и фееричен 
танц с воали.

Шеф-готвач Махмуд Ал Бай-
руми, участник в 4. сезон на 
MasterChef, ще представи 
знакови ястия от египетска-
та кухня. Жителите и гостите 
на Бургас ще могат да опитат 
вкусните: традиционен фала-
фел, кушари (ориз, леща, ма-
карони с чеснов доматен сос 
и чипс от лук), хумус и десер-
та баспоса.

Програмата ще завърши с 
филмови прожекции от 20:30 
часа, които ще представят 
многообразието на древната 
египетска култура.

*Билетите за изложбата 
през уикенда (петък, събота и 
неделя) са на промоционална 
цена от 10,00 лв.

Бургас ще отбележи 90 години 
от рождението на Тончо Русев

„Черноморски фар“

Лятото е в разгара си, а 
Бургас отново ще удължи лет-
ния сезон с едно от най-вкус-
ните събития в културния си 
календар – Фестивала на ри-
бата и виното.

Атрактивна музикална про-
грама, вкусни демонстрации, 
игри и кулинарни изкушения 
ще ви очакват от 9 до 11 сеп-
тември 2022 в Морската гради-
на до Експоцентър „Флора“.

Майстори на морската хра-
на от страната и региона ще 
приготвят пресни морски де-
ликатеси на живо, най-добри-
те бургаски заведения ще се 
състезават за традиционния 
приз „Най-вкусна рибена чор-
ба“, който и тази година ще бъ-
де присъден на заведението, 

което успее да изнена-
да журито на фестива-
ла с най-добрата рецеп-
та и съставки за вкусно-
то ястие.

Във фестивалната зона 
ще можете да опитате специ-
ална селекция от български и 
чужди вина от подбрани из-
би от цялата страна и да на-
учите повече за това с какво 
вино е най-добре да съчета-
ваме морските изкушения на 
фестивала.

Освен с игри, вкусни из-
кушения и кулинарни демон-
страции, програмата на Фес-
тивала на рибата и виното ще 
ви изненада и с концерти на 
„Контрол“, „Акага“, „Тарале-
ща“, Елица Тодорова и Йор-
дан Марков. Освен тях в ар-
тистичната програма ще взе-

мат участие над 100 артисти 
от различни танцови, вокал-
ни, музикални състави и фор-
мации.

Фестивалната зона ще бъде 
разположена в парк „Примор-
ски“ (до Експоцентър „Фло-
ра“) и ще работи от 11:00 до 
23:00 в събота и неделя, а на-
чалото е в 17.00 ч. на 9.09 в пе-
тък. Входът е свободен.

Фестивалът ще се проведе 
с подкрепата на Фонд „Култу-
ра“ на Община Бургас.

георги РусИНОв

Созополското село Атия се сдоби с 
интересна местна забележителност. В 
населеното място миньорска вагонет-
ка е изведена гордо на показ. Тя се на-
мира до паметната плоча на загинали-
те при трудова злополука миньори. 

Преди около година сдружение „Чис-
та Атия“ представи проект за нова-
та визия на пространството около па-
метната плоча. Той включваше рено-
вирането на зелената площ, изграж-
дане на поливна система, засажда-
не на растителност и разбира се, ми-
ньорската вагонетка. Днес всичко то-
ва вече е факт. 

„Казват, че всеки заслужава съдба-
та си! Атия заслужава да е зелена и 
красива, пазена и обичана! С божия-
та воля, труда и ентусиазма на много 
хора, тази година кв. „Миньор“ ще по-
срещне гостите на панихидата с изця-

ло реновирано зелено прос-
транство. Историята трябва 
да се знае и помни! Заед-
но сме сила!“, написаха от 
„Чиста Атия“ във Фейсбук 
страницата си.

Както е известно, до 2001 
година в близост до селото 
са се намирали мини „Ро-
сен“, в които допреди го-
дини са добивани медна и 
златна руда. Те са затворе-
ни, фабриките са разруше-
ни. През 1979-а населено-
то място е обявено за мин-
но селище, а от 1995-а е се-
ло. Днешното си име Атия 
получава официално на 23 
септември 1997-а. 

Кулминацията е голям концерт на 
„Тройката“ със златните му хитове

Древен Египет 
оживява пред 

Операта

Вагонетка пази паметта 
на миньорите в Атия

Фестивал на рибата 
и виното се завръща

Кметът Димитър Николов връчва званието „Ка-
валер на почетния кръст на Свети Николай“ на 
внучката на Тончо Русев
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